
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

XIII-314.046-20/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2016. december 8. napján
7 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Bartha György, Badány Lajos, Barta Gábor, Deák-
Bárdos  Mihály,  Eperjesi  Erika,  Földesi  Norbert,  Gazdusné  Pankucsi  Katalin,  Glatz  Katalin,
Hollósy  Endre  András,  Hubay  György,  Jakab  Péter,  Katona  Ferenc,  Kovácsné  Budai  Mária,
Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Dr. Simon Gábor,
Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később érkezett: Fodor Zoltán, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Révész Péter
és Szilágyi Szabolcs képviselők

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti
ív szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  a  nemzetiségi
önkormányzatok elnökeit, valamint képviselőtársait. 
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  23  fő  van  jelen,  az  ülés
határozatképes, amelyet megnyit. 
Tanácskozási joggal jelen vannak Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester urak.

Tájékoztatja a Közgyűlést, képviselőtársait, hogy a jegyzői pályázatra beérkezett két pályázó közül
dr.  Alakszai  Zoltánt  nevezte  ki  2016.  december  6.  napjától  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Jegyzőjének. Munkájához sok sikert és erőt kíván.

Miskolc  szempontjából  két,  a  város  teljes  lakosságát  kifejezetten érdeklő  fejlesztés  történt.  Az
egyik a gazdasági élethez kapcsolódik, a Sanofi csanyiki gyára, amely a gyógyszergyárak közül is
csúcstechnológiát képvisel. Az 5 milliárd forint értékű fejlesztés olyan technológiát jelent, ami a
világon  néhány helyen  van  csupán.  A cég  vezetése  elmondta,  hogy a  miskolci  gyár  dolgozói
kifejezetten magas színvonalon végzik tevékenységüket, a hozzáadott érték Miskolcon is rendkívül
jelentős. Ez az a fejlesztés, amiből nagyon sokra van szükség Miskolcon. Úgy gondolják, hogy ez
új  dimenziót  ad  a  csanyiki  gyárnak  is.  A gazdasági  élet  fejlesztése  mellett  a  másik  jelentős
szegmens, amely Miskolcon szinte mindenkit érdekel, a sportfejlesztéseké. A múlt héten fektették
le a Diósgyőri Stadion alapkövét. Ez az a fejlesztés, amire már hosszú idő óta vártak. Megjegyzi,
ez nem egy függetlenül álló sportfejlesztés, hanem egy olyan sportfejlesztési „csokor” része, ami
átrajzolja a város sportinfrastruktúráját.  A stadion fejlesztése egy a sok beruházás közül, amely
elindította  az Egyetemvárosban kialakított  atlétikai  centrumot,  az  MVSC sporttelepet,  illetve  a
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Papp József pálya fejlesztését. A stadionfejlesztés, illetve a miskolci beruházások kapcsán az egyik
legolvasottabb internetes portál írta, hogy „korszakos sportberuházások Miskolcon”. Úgy véli, erre
büszkék lehetnek. Teljességgel megújul a város sportinfrastruktúrája, ez is egy olyan szegmens,
amely a városi kultúra része és amelyre rendkívül büszkék. Büszkék is lehetnek, mert 2-3 éven
belül az ország vezető sportinfrastruktúrájával rendelkező városa lesz Miskolc.

A mai napirend elfogadásával kezdik. Az SZMSZ 20. § (5) bekezdése alapján javasolja, hogy a
Közgyűlés  a  sürgősségi  napirendek  napirendre  tűzéséről  döntsön.  Kéri  a  képviselőket,  hogy
kapcsolják be szavazógépeiket.

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  az  Integrált  Területi  Program  (ITP)  2.  számú
módosításának elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére
felvette.

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú Város  közigazgatási  területén  a
járművel  történő  díjköteles  várakozás  szabályairól  szóló
önkormányzati  rendelet  megalkotására és az ahhoz kapcsolódó
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a Miskolc Térségi Konzorcium Társulássá alakulására,
és az ehhez szükséges döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)
önkormányzati  rendelet  és  a  települési  támogatás  és  az
önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális  ellátásokról  szóló
2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.
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5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Rendőr-főkapitányság
részére támogatás juttatására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott
polgármesteri  döntés  utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  VII-
116/314.537/2016. számú közgyűlési határozat módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  pályázati  felhívásokkal  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a 2016-2017. évi társasági adó támogatására vonatkozó
önerő biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak
átadásával kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

10. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Miskolc  Holding  Zrt.,  és  a  MIK  Zrt.,  a  MIVIKÖ
Miskolc Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. Egyesülése kapcsán
a  2013.  évi  CLXXVI.  törvény  alapján  szükséges  végleges
döntések meghozatalára
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

11. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti
Tervének,  valamint  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési
Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)  önkormányzati
rendeletének módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

12. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  KEHOP  pályázati  rendszerben  kiírásra  kerülő
pályázatokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

13. sürgősségi előterjesztés – zárt ülés: Javaslat  az  NHSZ  csoporthoz  fűződő  kapcsolatok
lezárásához kapcsolódó döntésekről

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére
felvette.

14. sürgősségi előterjesztés – zárt ülés: Javaslat  az  Önkormányzat  tulajdonát  képező
gazdasági  társaságok  felügyelőbizottsági  tagjainak
megválasztására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése  alapján  első  javaslata,  hogy  összevontan  vitassák  meg  az  Önkormányzat
gazdálkodásával  és  gazdaságfejlesztésével kapcsolatos  előterjesztéseket azaz  a  meghívó
szerinti 1., 2., 3., 8., valamint a sürgősségi 9. és 10. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

4



A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 3 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen
tárgyalják  az  Önkormányzat  humánfejlesztési  folyamataihoz  kapcsolódó  előterjesztéseket,
azaz a meghívó szerinti 5., 6. és a sürgősségi 8. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Harmadik  javaslata,  hogy szintén  összevontan,  nyílt  ülésen
tárgyalják a közrendhez kapcsolódó előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 4. és a sürgősségi
4. és 5. napirendeket. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Negyedik  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen
tárgyalják  az Önkormányzat településfejlesztési folyamataihoz kapcsolódó előterjesztéseket,
azaz a  meghívó szerinti  7.  és  a sürgősségi  1.,  2.,  3.,  6.,  7.,  11.  és 12.  napirendeket,  majd ezt
követően zárt ülésre kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most szavazzanak a napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapításáról  szóló  2/2016.
(II.15.) önkormányzati rendelet módosítására (III. negyedéves korrekció)

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat a 2017. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester
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4. Javaslat  a  közösségi  együttélés  alapvető  szabályairól  és  ezek  megszegésének
jogkövetkezményeiről szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

5. Javaslat a  Miskolc  város  nevének  használatáról  szóló  önkormányzati  rendelet
megalkotására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

6. Javaslat civil szervezetekkel és egyházközséggel kapcsolatos döntések meghozatalára
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

7. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Fenntartható  Energia  Akcióterv  (SEAP)
felülvizsgálatának elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8. Javaslat a 2017. évi ellenőrzési terv megállapítására
Előterjesztő: Dr. Csiszár Miklós jegyző

ZÁRT ÜLÉS:

9. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

10. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi közterület-használati ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat az Integrált Területi Program (ITP) 2. számú módosításának elfogadására

2. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a járművel történő díjköteles
várakozás  szabályairól  szóló  önkormányzati  rendelet  megalkotására  és  az  ahhoz
kapcsolódó döntések meghozatalára

3. Javaslat  a  Miskolc  Térségi  Konzorcium Társulássá alakulására,  és  az  ehhez szükséges
döntések meghozatalára

4. Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati  rendelet  és  a
települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátásokról szóló
2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet módosítására

5. Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság  részére  támogatás
juttatására
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6. Javaslat halaszthatatlan önkormányzati ügyben meghozott polgármesteri döntés utólagos
jóváhagyására,  valamint  a  VII-116/314.537/2016.  számú  közgyűlési  határozat
módosítására

7. Javaslat pályázati felhívásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

8. Javaslat a 2016-2017. évi társasági adó támogatására vonatkozó önerő biztosítására

9. Javaslat  a  köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos
döntések meghozatalára

10.  Javaslat a Miskolc Holding Zrt.,  és a MIK Zrt.,  a MIVIKÖ Miskolc Kft.,  a Miskolci
Városfejlesztési Kft. Egyesülése kapcsán a 2013. évi CLXXVI. törvény alapján szükséges
végleges döntések meghozatalára

11.  Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének,  valamint  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)  önkormányzati
rendeletének módosítására

12. Javaslat  a  KEHOP pályázati  rendszerben  kiírásra  kerülő  pályázatokkal  kapcsolatos
döntések meghozatalára

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE:

13. Javaslat az NHSZ csoporthoz fűződő kapcsolatok lezárásához kapcsolódó döntésekről

14.  Javaslat az Önkormányzat tulajdonát képező gazdasági társaságok felügyelőbizottsági
tagjainak megválasztására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kiss Gábor alpolgármester úr jelezte, hogy szólni kíván, megadja a
szót alpolgármester úrnak. 

Kiss Gábor alpolgármester: Olyan ügyben kért szót, amely érinti a Közgyűlés munkáját, a város
intézményrendszerét,  és  sokakat,  akik  abban  dolgoznak.  Mint  a  szociális  ügyekért  is  felelős
alpolgármester, úgy véli, jeleznie kell azt, hogy súlyosan sérti az intézményrendszer munkáját, ha
egyes képviselők úgy jelennek meg az intézményben, mint a Prónay-különítmény. Teszik ezt nem
először, hiszen Lyukóban már kamerát toltak a szociális területen dolgozó munkatársak arcába,
megfélemlítve őket  a napi  munka során.  Szégyenletesnek nevezi  ezt  a tevékenységet,  hiszen a
képviselői  munkának  megvan  a  maga  tere,  amikor  egy  adott  ügyben  lehetőségük  van
/költségvetésben, szakmai munkában/ bele szólni. Ennek ellenére tette a Jobbik mindezt úgy, hogy
az önkormányzati képviselői aktivistája megjelent egy nap az Őszi Napsugár Otthonban, az ott
lakókban  és  dolgozókban  riadalmat  keltve  politikai  hecckampányba  kezdtek.  Számonkérő
stílusban tettek megjegyzést az intézmény munkájára, az ott élők körülményeire. Tették mindezt
úgy,  hogy  ezt  megelőzően  egy  percet  sem  fordítottak  arra,  hogy  megismerjék  az  intézmény
munkáját.  Képviselőként  nem  tettek  javaslatot  az  intézmény  költségvetésének  javítására,  nem
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vettek részt a bizottság szakmai munkájában, ahol alkalom lett volna megismerni az intézmény
szakmai munkáját,  de nem vettek részt az intézmény rendezvényein, ahol napi élmény lehetett
volna  azzal  kapcsolatban,  hogy  milyen  munka  zajlik  az  Őszi  Napsugár  Otthonban.  Mélyen
megalázó volt  ez az intézmény dolgozói számára, az emberfeletti tevékenységet, munkát ellátó
szakmai munkatársak részére.  Felháborító,  hogy a Jobbik szakmai köntösbe bújtatja a politikai
ambíciót  és  ehhez  a  legsérülékenyebb  csoportot,  az  idős  embereket  használja  eszköznek,  az
ápolásra szorulókat és azokat a dolgozókat, akik ebben a munkában részt vesznek. Arra nem veszik
a fáradtságot,  hogy tájékozódjanak a  tényekről,  mert  abban az esetben tudnák,  hogy ebben az
intézményben minden évben minden ápolt és hozzátartozó véleményét kikérik. Megjegyzi, 80 %
fölött van az ott lakók és hozzátartozóik elégedettsége. Kiemelkedő az ápolási feladatban ellátott
tevékenység. Ez az intézmény felvállalta, hogy fele részben demens és fele részben 80 év feletti
embereknek  ad  biztos  hátteret,  nyugodt  körülményeket.  Az  öregek  otthona  –  csakúgy,  mint
bármelyik  önkormányzati  intézmény  –  nem a  politikai  akciók  színtere.  Az  ilyen  szélsőséges,
hangulatkeltő és megfélemlítő politikai kirohanások ideje régen elmúlt. Nyomatékosan felhívja a
párt  figyelmét  arra,  hogy a város intézményrendszerének működését  garázda kirohanásaival  ne
zavarja,  az  ott  élőket  ne  zaklassa.  A városvezetés  kiáll  azok  mellett  a  dolgozók  mellett,  akik
minden nap, 24 órában ott  dolgoznak. Elismerik munkájukat,  amelyet több alkalommal meg is
köszöntek  nekik.  Megjegyzi,  az  intézményrendszer  fejlesztésére  komoly  szakmai  koncepciót
állított össze a városvezetés, amire a forrásaik is meglesznek. Hangsúlyozza, a szakmai munkát
nem politikai akciókkal lehet képviselőként felvállalni.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat
gazdálkodásával  és  gazdaságfejlesztésével  kapcsolatos  előterjesztések,  lakosságbarát
intézkedések tárgyalásával kezdik munkájukat.

1. napirend: Javaslat  az Önkormányzat 2016. évi  költségvetésének megállapításáról  szóló
2/2016.  (II.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  (III.  negyedéves
korrekció)

2. napirend: Javaslat  a  2017.  évi  átmeneti  gazdálkodásról  szóló  önkormányzati  rendelet
megalkotására

3. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

8. napirend: Javaslat a 2017. évi ellenőrzési terv megállapítására

Sürgősségi 9. napirend:Javaslat  a  köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak
átadásával kapcsolatos döntések meghozatalára

Sürgősségi 10. napirend: Javaslat a Miskolc Holding Zrt., és a MIK Zrt., a MIVIKÖ Miskolc
Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. Egyesülése kapcsán a 2013. évi
CLXXVI.  törvény  alapján  szükséges  végleges  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez módosító indítványt nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.
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Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a Meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést az előterjesztői

módosító indítvánnyal együtt tárgyalta és támogatta az elfogadását, ahogy a 2., 3., és 8.
napirendi előterjesztést szintén.

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a Meghívó szerinti 1., 2. és 8. napirendi
előterjesztést tárgyalta és többségében támogatta az elfogadásukat.

• Pénzügyi  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  1.  napirendi  előterjesztést  az  előterjesztői
módosító indítvány nélkül tárgyalta és többségében támogatta az elfogadását. A Meghívó
szerinti  2. és 3. előterjesztés elfogadását egyhangúlag, míg a 8. napirendet többségében
támogatta.

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti 1.,
2. és 8. napirendi előterjesztést tárgyalta és többségében támogatta az elfogadásukat.

• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: a  Meghívó szerinti  1.,  2.  napirendi  előterjesztést
többségében, míg a 8. napirendet egyhangúlag támogatta.

• Rendészeti Bizottság: a Meghívó szerinti 1., 2. és 8. napirendi előterjesztést tárgyalta és
többségében támogatta az elfogadásukat.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A  napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Megállapítja,  hogy  nincs
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.

A háttérben több ellenzéki képviselő jelzi, hogy szólni kívánt volna,
Polgármester úrnak várnia kellett volna a felszólalásra jelentkezőkre.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Elmondja,  mikor  megnyitotta  a  vitát  egy  név  sem  volt  a
monitoron, így nem volt mire várnia. Azért ülnek itt, hogy dolgozzanak, ha a vita megnyitásakor
senki nem nyom gombot, akkor nem érti, mire kellene várnia.
Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat  humánfejlesztési  folyamataihoz
kapcsolódó előterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat.

5. napirend: Javaslat a Miskolc város nevének használatáról szóló önkormányzati rendelet
megalkotására

6. napirend: Javaslat  civil  szervezetekkel  és  egyházközséggel  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Sürgősségi 8. napirend: Javaslat a 2016-2017. évi társasági adó támogatására vonatkozó 
önerő biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A 8. sürgősségi napirendhez módosító indítványt nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a  Meghívó szerinti  5.  napirendi előterjesztést  tárgyalta  és

támogatta az elfogadását.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  5.  előterjesztés

elfogadását  többségében,  a  6.  napirend  három  határozati  javaslatára  vonatkozóan  is
egyhangúlag támogatta az előterjesztést.

• Pénzügyi Bizottság: a Meghívó szerinti 6. napirendi előterjesztést tárgyalta és mindhárom
határozati javaslatát egyhangúlag támogatta.
Megjegyzi, az ülés levezetésének ezen módja a komikum határát súrolja.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Azt kérte, hogy a bizottsági elnökök tájékoztassák a Közgyűlést a
bizottsági munkában történt eredményekről.

• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a Meghívó szerinti 6. napirendi pontot tárgyalta. Az
I.  és  II.  határozati  javaslatot  egyhangúlag,  míg  a  III.  határozati  javaslat  elfogadását
többségében támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Dr.  Kovács  László: A 6.  napirend  kapcsán  kért  szót,  amely  tekintetében  három  határozati
javaslatról  kell  a  Közgyűlésnek  döntenie.  Az első  kettő  két  civil  szervezet,  a  "Szimbiózis"  A
Harmónikus Együtt-Létért Alapítvány, valamint a Magyar Vöröskereszt Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei  Szervezetének  a  pályázatával  kapcsolatos.  Mind  a  két  civil  szervezet  egy  GINOP
pályázatban kíván részt venni, a közeljövőben munkahely-fejlesztést szeretnének megteremti. A
Szimbiózis  Alapítvány  50  fő,  zömében  megváltozott  munkaképességű,  valamint  hátrányos
helyzetű  személy  alkalmazását  tervezi.  Ezért  kéri,  hogy  az  Önkormányzat  közszolgáltatási
szerződést kössön vele.  A Vöröskereszt elsősorban különböző elsősegély nyújtó felszereléseket
összecsomagoló egység kialakítását tervezi, ahol 15 fő, szintén megváltozott munkaképességű és
hátrányos  helyzetű  személyt  kíván  foglalkoztatni.  Akik  figyelemmel  kísérik  a  szervezetek
munkáját,  azok  tudják,  hogy  nem  most  kezdődött  ez  a  típusú  munka,  amit  végeznek.  Az
Egészségügyi  és Szociális  Bizottság törekszik arra,  hogy ezeket a szervezeteket meglátogassák
időnként  kihelyezett  bizottsági  ülés  keretében,  és  bejárásokat  is  végezzenek  náluk  ezen
alkalomból. Önkormányzati képviselőként választókörzetében található a Szimbiózis Alapítvány,
illetve  a  Baráthegyi  Majorsága.  Részben  itt,  részben  a  tavaly  megnyílt  belvárosi  Batyu-téka
Étteremben  közel  200  fős  alkalmazotti  létszáma  van  ennek  a  civil  szervezetnek,  akik  75%-a
fogyatékos személy. A Magyar Vöröskereszt Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Szervezete szintén
közszolgáltatási szerződés megkötését kéri az Önkormányzattól. A Vöröskereszt munkáját nyilván
nem kell bemutatnia. Elég, ha csak arról beszél, hogy a rendszerváltozást követő évek, évtizedek
kihívásában – ami a nagyvárosokat érinti – a hajléktalanok ellátásában milyen áldozatos és fontos
szerepet játszik a város életében. A harmadik határozati javaslat, amely kapcsán ma dönteniük kell,
a  Miskolci  Evangélikus  Egyházközség  kérése,  amely  közfoglalkoztatás  keretében  kíván
foglalkoztatni  dolgozókat,  ezért  együttműködési  megállapodás  megkötését  kéri  az
Önkormányzattól.  A FIDESZ-KDNP Frakció  nevében  jelzi,  hogy  az  előterjesztés  mindhárom
határozati javaslatát támogatják.
Megjegyzi, mivel Jakab Péter úr továbbra sem kér bocsánatot a nyugdíjasokat ért sérelemért, így a
Frakció továbbra is kivonul felszólalásakor, mert nem kívánják Képviselő Urat meghallgatni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja.
Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat  közrendjéhez  kapcsolódó
előterjesztések tárgyalásával folytatjuk munkánkat.

4. napirend: Javaslat  a  közösségi  együttélés  alapvető  szabályairól  és  ezek megszegésének
jogkövetkezményeiről  szóló  35/2013.  (X.1.)  önkormányzati  rendelet
módosítására
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Sürgősségi 4. napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)
önkormányzati  rendelet  és  a  települési  támogatás  és  az
önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális  ellátásokról  szóló
2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet módosítására

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság
részére támogatás juttatására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a Meghívó szerinti 4. és sürgősségi 4. napirendet tárgyalta,

többségében támogatta az elfogadásukat.
• Rendészeti Bizottság: a Meghívó szerinti 4. napirendi előterjesztést tárgyalta, egyhangúlag

támogatta az elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát.

A vitában hozzászólók:

Dr. Nehéz Károly: A tapolcai városrészben az előző hat évben folyamatosan az engedély nélküli
parkoltatással kapcsolatos problémákkal keresték meg, illetve mindenki láthatta, hogy nem tudtak
kellő erélyességgel és hatásossággal fellépni az integető parkoltatók ellen. Ez máshol is megjelent
a városban, de kifejezetten Tapolcán volt eklatáns példája annak, hogy valakik nem értik meg, attól
mert vállalkozók, még ezt úgy kellene folytatniuk, hogy azzal ne zavarjanak mást. Folyamatosan
azzal  magyarázkodtak,  nekik  meg  kell  élniük,  ezért  fontos  ezzel  a  cselekménnyel  zaklatni
mindenkit, aki Tapolcára megy. Bevallja, eddig szélmalomharcot folytattak ellenük. Folyamatosan
feljelentések, perelések és visszaperelések, jogi csűr-csavarok jellemezték ezeket az ügyeket. A
városvezetés  szeretne  egyszer  és  mindenkorra  pontot  tenni  ennek  a  végére.  Majd  idéz  az
előterjesztés szerinti rendelettervezetből, miszerint, aki integet a parkolók előtt vagy aki próbálja
behajtani  az  autósokat  a  saját  parkolójába,  az  is  szabálysértést  követ  el,  helyszíni  bírsággal
büntethető. Ez a lehetőség eddig nem volt meg, és bízik abban, hogy ezt, a mindenki által gyűlölt
magatartást helyreteszi. 

Hubay  György: Kapcsolódva  Nehéz  képviselőtársához  elmondja,  ez  valóban  egy  jelentős
probléma a városban, illetőleg Miskolc-Tapolcán is. Hosszú évek óta próbálnak lépéseket tenni,
hogy meg tudják győzni azokat az urakat, illetve az őket támogatókat, hogy vegyenek vissza a
lendületből.  Ez  sajnos  nem következett  be,  így  kénytelenek  határozottabban  fellépni  és  ezzel
kapcsolatban rendeletet hozni. Mindez nemcsak a Tapolcára járó miskolciakat, hanem a turistákat
is zavarja, visszatetszést kelt mindenkiben és rossz fényt vet a városra. Szeretnének e tekintetben
határozott  lépéseket  tenni,  meghozni  a  rendeletet.  Reményeik  szerint  a  büntetés,  illetve  annak
mértéke visszatartó erőt képvisel, és így a következő szezonban ez a probléma megoldódik.

Soós  Attila: Ezen  napirend  kapcsán  úgy érzi,  érdemes  turisztikai  szempontból  is  értékelni  a
tárgyalt előterjesztéseket. Úgy gondolja, hogy aki itt született, él, dolgozik hosszú ideje ebben a
városban,  az  tudja  és  látja,  hogy sosem volt  az  utóbbi  években akkora  turisztikai  érdeklődés,
fellendülés  Miskolc iránt,  mint  az utóbbi  években.  Ez az intézkedéscsomag véleménye szerint
tovább erősíti a Miskolcról egyre inkább fejlődő és egyre pozitívabb képet mutató vendégszerető
város képét.  Rendkívül  fontos,  hogy ne csak az itt  élők és dolgozók biztonságérzete  javuljon,
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hanem  azoké  is,  akik  ebbe  a  városba  látogatnak.  Azt  láthassák,  hogy  ez  a  város  nemhogy
biztonságos, de nagyon élhető és szimpatikus, vendégszerető település. Olyan kiemelt centrumban,
mint Miskolc-Tapolca, az a fajta tevékenység, amit ott végeztek parkoltatási szempontból, az nem
megengedhető.  Úgy véli,  nemcsak a  miskolciak,  hanem a turisták is  egyértelműen elmondják,
hogy  kifejezetten  örülnek  a  rendészi,  rendőri  jelenlétnek,  mert  javítja  a  szubjektív
biztonságérzetüket. A napirendek közül nemcsak az integetős parkoltatókról szóló csomag, hanem
a rendőrkapitányságnak nyújtott további támogatás – egy terepjáró képében – is azt mutatja, hogy
az az együttműködés, amit a miskolci rendőrséggel végez a város, az egy jó irány. Továbbra sem
anyagi kérdés lesz az, hogy az ide látogatóknak a biztonságérzetét fokozni kell, ahogy az sem,
hogyha  úgy  ítélik  meg  a  visszajelzésekből,  hogy  Miskolc  egyre  barátságosabb,  szerethetőbb,
szimpatikusabb  város.  Továbbra  is  fel  fognak  lépni  azokkal  szemben,  akik  ezt  a  Miskolcról
alkotott  egyre  inkább pozitív  képet  rongálni,  rontani  próbálják.  További  intézkedéseik  lesznek
azzal  kapcsolatban,  hogy az  ide  látogatók  egyre  kevésbé  lepődjenek  meg  azon,  hogy milyen
széppé, szerethetővé válik Miskolc, ahova a látogatást másoknak is ajánlani tudják. 

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Szécsényi Marianna: A közterületek rendjéről szóló rendelet módosításához kíván hozzászólni. A
napirend  tárgyalásakor  hangsúlyozni  szükséges,  hogy  ez  rész  az  egészben,  annak  az
intézkedéssorozatnak  a  része,  amit  a  város  vezetése  és  a  FIDESZ-KDNP  képviselőcsoport
foganosít  a belvárosi rend védelme érdekében.  Céljaikat a következőképpen fogalmazták meg:
legyen  a  miskolci  sétáló  utca  a  miskolciaké  és  csökkentsék  a  lehető  legminimálisabbra  a
gépjárműforgalmat. A belvárosban meghozott intézkedésekkel nem állhatnak meg félúton, hiszen a
turisták, miskolciak leginkább a belvárosban végbemenő változások alapján alkotnak véleményt
Miskolcról.  Az  elmúlt  időszakban  a  városvezetés  tovább  dolgozott  az  ügyön,  folytatja  az
egyeztetéseket,  előkészületeket,  kivizsgálja  a  rendelet  alkalmazása  során  kapott  észrevételeket,
fellebbezéseket.  Megtörtént  a  2016. évben kiadott  éves  behajtási  engedélyek felülvizsgálata is,
amelynek  eredményeképpen  a  jelen  közgyűlési  anyag  módosításokra  tesz  javaslatot:  az
árufuvarozók  részére  a  bérleti  szerződés  alapján  használt  járműre  is  vonatkozzon  a  behajtási
engedély  megadása.  Másik  fontos  javaslat,  hogy  a  közoktatási  feladatot  ellátó  oktatási
intézmények  részére  a  védett  övezetben  található  székhelyenként,  telephelyenként  egy  darab
rendszám nélküli  behajtási  engedély megadására javaslatot tesz az előterjesztés.  Úgy gondolja,
hogy ez a javaslat is bizonyítja azt, hogy a városvezetés ezen az úton elindult. Van még bőven
feladatuk a belvárost érintő szabályok meghatározásában, hiszen az a céljuk, hogy a főutcát még
kulturáltabban  lehessen  használni,  illetve  a  miskolciak  számára  még  tolerálhatóbb  legyen  a
kialakuló új közlekedési rend. Örül annak, hogy a főutcai rendteremtési folyamat a sétálóutcában
sikerre vezetett, illetve vezetni fog. 

Deák-Bárdos Mihály: A Rendészeti Bizottság tagjaként különösen örül annak, hogy a Borsod-
Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányságot  szeretné  az  Önkormányzat  támogatni,  mert  a
terepjáró beszerzésével a rendőrök el tudják érni a város olyan külterületeit is, amelyek a város
közbiztonsága  szempontjából  neuralgikusnak  számítanak.  Választókerületében,  így
Lyukóvölgyben is hatékonyabbá lehet tenni a rendőri munkát. Külön örül annak, hogy a város
egyre többet költ a közbiztonság növelésére.

Dr.  Tompa  Sándor: Az  integetős  parkolással  kapcsolatos  rendelet  vonatkozásában  kíván
felszólalni. Úgy véli Nehéz képviselő úr tevékenysége csúcsára juthat, hiszen egy olyan rendeletet
alkothat meg, amely Tapolcáról eredeztethető. Ha végiggondolják a várost turisztikai szempontból
– ahogy Soós képviselő úr tette – akkor láthatják, hogy Lillafüreden, a Diósgyőri Vár környékén és
a belvárosban nincs ilyen jelenség, mint a tapolcai. A vezetésnek hat éve volt arra, hogy lépjenek

12



az ügyben valamit,  azaz akadályozzák meg az integetős parkolást,  elejét  vegyék.  Megvallja,  a
szocialista városvezetés idején is küzdöttek ezzel a családdal. Úgy véli,  ágyúval lőnek verébre
ebben az ügyben. Kéri, mondjanak neki példát arra, hogy hol zajlik még a Bencések útján kívül
ilyen  jellegű  tevékenység.  Annak  a  területnek  a  helyén,  amit  eddig  használt  az  a  család,  ott
lakópark  épül  majd,  tehát  megszűnik  a  létalapja  is  ennek  a  tevékenységnek.  Ki  ellen  irányul
mindez, azon túl, hogy a lex-Nehéz megvalósulhat ezen a napon, és Nehéz képviselő elmondhatja
a körzetében, hogy fellépett az integetős parkolók ellen.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Képviselő  úr  felszólalásában  volt  némi  önellentmondás.  Azt
mondta a szocialista vezetés sokáig küzdött ez ellen a helyzet ellen. Most pedig azt mondja, hogy
minek  küzdeni,  ha  csak  egy  városrészben  jellemző  ez  a  fajta  magatartás,  amit  ez  a  rendelet
szankcionálni akar. Jelen vezetésnek felrója az elmúlt 6 évet Tompa képviselő úr, miközben ők
sem tettek egyetlen javaslatot, melyet most a FIDESZ-KDNP megtesz, az ő javaslatuk alapján fog
helyreállni a rend Tapolcán.

Novák Józsefné: A közrendet elősegítő döntés, a kutyások örömére és a közterületek tisztaságának
védelme érdekében fontos, hogy minél több területen legyenek kutyák futtatására kijelölt területek.
A lakossági igények figyelembevételével választókerületében a Törökverő, a Bánki Donát és az
Előhegy út által határolt háromszögben lesz ez kialakítva. Hozzáteszi, ha a rendelet megalkotása
megtörténik,  akkor  a  kutyapiszok hulladéktárolót  kihelyezteti  oda  is,  illetve  a  Dél-  és  Észak-
Kiliánba, mert nagyon nagy szükség van rá. 

Hubay  György: A  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság  támogatásával
kapcsolatos napirendhez kíván néhány gondolatot hozzáfűzni. Nem elégszer hangoztatták – minél
többször  kell  –  azt,  hogy  2010-től,  mióta  ez  a  városvezetés  vezeti  a  várost,  a  közrend  és
közbiztonság  vonatkozásában  számos  jelentős  lépést  tettek.  Példaként  említi,  hogy országosan
először  sikerült  létrehozni  a  városban  az  önkormányzati  rendészetet.  A rendészet  működése  a
miskolciak teljes megnyugvására történik. A lakosság biztonságérzete növekedett. Megemlíti, hogy
jelentős  összegeket  fordítanak  arra,  hogy  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészet  megfelelő
személyi  és  tárgyi  feltételekkel  rendelkezzen  ahhoz,  hogy  még  eredményesebben  végezhesse
munkáját. Ennek kapcsán megvalósult az a lehetőség, hogy a rendészek és rendőrök párban járva
végezhessék  munkájukat.  A  megtakarításoknak,  valamint  az  Országos  Rendőr-főkapitányság
hozzájárulásával  lehetőség  nyílik  arra,  hogy  terepjáró  megvásárlására  kerülhessen  sor.  A
külterületek  járőrözése  így  még  aktívabbá,  eredményesebbé  válhat  a  miskolci  lakosság  teljes
megnyugvására és megelégedésére. 

FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az ülés termet.

Jakab Péter: Közbiztonságról szóló előterjesztések vannak napirenden, és megint azt tapasztalják,
hogy óriási  a  „hurrá-optimizmus” a  városvezetés  köreiben.  Ez a hangulat  viszont  nem köszön
vissza  a  valóságban.  A Megyei  Rendőr-főkapitányság  támogatásáról  szóló  előterjesztésben  azt
írják, hogy az Önkormányzat erőfeszítéseinek köszönhetően jelentősen javult a lakosság szubjektív
biztonságérzete.  Azonban,  ha  megnézik  a  Legfőbb  Ügyészség  adatait,  akkor  pont  nem  ezt
tapasztalják. Az Ügyészség szerint – 2015-ös adatokról van szó – a megyei jogú városok közül
Miskolcon követték el a legtöbb garázdaságot és a legtöbb rablást lakosságarányosan. Ez az a két
bűncselekmény forma, ami leginkább hatással van az emberek szubjektív biztonságérzetére. Az a
legfőbb kérdés, hogyan érezhetik magukat biztonságban az emberek egy olyan városban, amely
országos negatív rekordot állított garázdaság és rablás kategóriájában is. Tehát ilyen viszonyok
közepette a vezetés megint egy korszakalkotó javaslattal él: támogassa az Önkormányzat egy, azaz
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egyetlen  darab  rendőrségi  gépjármű beszerzését.  Gyermekdednek  nevezi  azt  várni  ettől,  hogy
jelentősen javul a közbiztonság.
A tapolcai parkoltató emberek kitiltását  érintően úgy gondolja, ez egy támogatható elképzelés.
Mind  a  lakosság,  mind  a  turizmus  szempontjából  egy  irritáló  jelenségről  van  szó.  A Jobbik
megszavazza az erről szóló előterjesztést. A várható szakmai hatások című rovatban leírják, hogy
ettől javulni fog Miskolcon a közbiztonság. Kéri, hogy ezt fejtsék ki számára.

FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülés terembe.

Dr. Kiss János alpolgármester: Jakab képviselőnek válaszul elmondja, hogy nem olyan nehéz
felfedezni az összefüggést aközött, hogyan javul a szubjektív biztonságérzet, hogyha megszűnnek
a városban olyan magatartási  formák,  amelyek zavarják  azokat  a  tisztességes  embereket,  akik
szeretnének  fair  módon  élni  a  városban.  A magatartási  formákból  eredő  képzetek  egymásra
épülnek az úgynevezett szubjektív biztonságérzetben. Ha elejét veszik valamilyen cselekménynek,
amely  zavarja  az  embereket,  akkor  azt  fogják  gondolni,  hogy ezáltal  más  cselekmények  sem
történhetnek meg, ami őket zavarná. A Legfőbb Ügyészség statisztikáiból idézett – ahogy a múlt
Közgyűlés alkalmával – korábban is megválaszolta. Az a statisztika a Heti Világgazdaság című
ellenzéki napilap összeállítása. Az újság korrekt volt – míg Képviselő úr nem –, mert leírták, hogy
azok  a  statisztikák  nem városi,  hanem járási  statisztikák.  2016  májusában  Rendőrkapitány  úr
beszámolt  a  miskolci  Közgyűlésen  a  helyi  statisztikák,  javuló  tendenciák  vonatkozásában.
Visszautasítja mindazon közbiztonságért dolgozó nevében, hogy a munkájukat lebecsülje, lenézze.

Dr. Tompa Sándor: Az integetős parkoltatásra visszatérve, Alpolgármester úr azt mondta, hogy a
szocialisták  is  tehettek  volna  valamit.  Még  egyszer  jelzi,  Kiss  János  alpolgármester,  illetve
képviselő úrnak hat éve volt erre. Látszik, hogy van jogi eszközük, hiszen a mai zárt ülés egyik
napirendi  pontjában  az  illető  családdal  szemben  eljárások  vannak,  az  ügy  eljutott  olyan  jogi
fázisba, hogy felléptek ellenük. Továbbra is az a kérdése, hogy ki ellen harcol a vezetés, mert azon
területen kívül – ismeretei szerint – nincs integetős parkolás. Megismétli korábbi gondolatmenetét,
miszerint ágyúval lőnek verébre.

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Dr.  Nehéz  Károly: A vitában  felmerült  az  a  kérdés,  hogy  szabad-e  ilyen  durva,  agresszív
szankciókat  alkalmazni  az  integetős  parkoltatók  ellen.  Úgy  gondolja,  nincs  egyszerűen  más
választásuk. Az eddig megtett jogi lépések nem sok sikerrel jártak. Megjegyzi, nemcsak a mostani
zárt ülés anyagáról beszél, mert az elmúlt hat évben számtalan esetben történt feljelentés, ezek
nem hatékony jogi lépések. Ezt a kemény jogi szankciót alkalmazni kell mindenki ellen, akinek
csak eszébe jut, hogy ilyen magatartást tanúsítson. 
Jakab képviselő úr  feltette  kérdésként,  hogy a közbiztonságra milyen hatással  vannak ezek az
emberek. Elmondja, aki nem ott él, aki nem ismeri a lokális problémákat, annak nyilván jogosnak
tűnik a kérdés. Valójában az a helyzet, hogy több baleset is történt miattuk.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát
lezárja.
A vitában elhangzott  kérdések megválaszolására megadja a  szót  Pfliegler  Péter  alpolgármester
úrnak.

Pfliegler  Péter  alpolgármester:  Megköszöni  Polgármester  úrnak  a  lehetőséget  arra,  hogy
visszatérhet az előző témához. Elmondja, hogy Tompa Sándor dicséretétől mentse meg őket az
Isten, mert ő mindig úgy dicsér, amikor valóban jó dolgot hoz elő a városvezetés, hogy azt inkább
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ne hallanák. Felhívja Képviselő úr figyelmét arra, hogy ez a városvezetés biztosan nem és nem is
emlékszik olyan városvezetésre, amely egy adott családra hozott volna intézkedést, vagy készített
volna előterjesztést. Egyáltalán nem erről van szó, nem egy családdal kapcsolatban, hanem a város
érdekében hoztak döntést,  nagy különbség van a  kettő  között.  Nem négy és hat  évekről  lehet
beszélni, hiszen Képviselő Úréknak is volt erre négy éve, amely el is hangzott. Arról van szó, hogy
ezt  a  rendeletet  ki  kellett  tudni  agyalni,  meg kellett  tudni  hozni,  amely most  sikerült  és  erre
büszkék  lehetnek.  Újból  hangsúlyozza,  hogy  Képviselő  úr  azt  mondta,  hogy  csak  egy  utcán
található ez, azonban ő két utcáról tud Tapolcán, azonban nem fog utcákat felsorolni, mert nem
erre a két utcára hozták a döntést, hanem a város teljes területére. Képviselő úrnak elmondja, hogy
ami ma nincs, az holnap lehet, tehát azért, hogy holnap se jusson senkinek eszébe P betűvel ellátott
lebernyeget húzni és a közbiztonságot – ezt Jakab képviselő úrnak mondja – megzavarni azzal,
hogy az utcára  leugranak és  szaladnak a menő autó mellett.  Ez igenis  közbiztonság,  nem azt
jelenti,  hogy  eggyel  kevesebb  tolvaj  van,  vagy  eggyel  kevesebb  zsebelés  történik,  hanem  a
közlekedés biztonsága is száz százalékban hozzátartozik a közbiztonsághoz és ezért teljesen ül az a
mondat,  amelyet  Képviselő úr felolvasott  és jó is,  hogy felolvasta,  mert  így legalább Miskolc
lakossága is hallotta, hogy ezzel is sikerül a közbiztonságot is erősíteni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az Önkormányzat  településfejlesztési  folyamataihoz
kapcsolódó napirendekről történő tárgyalás következik.

7. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Fenntartható Energia Akcióterv (SEAP) 
felülvizsgálatának elfogadására

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat  az  Integrált  Területi  Program  (ITP)  2.  számú
módosításának elfogadására

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  közigazgatási  területén  a
járművel  történő  díjköteles  várakozás  szabályairól  szóló
önkormányzati  rendelet  megalkotására  és  az  ahhoz  kapcsolódó
döntések meghozatalára

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat  a Miskolc Térségi Konzorcium Társulássá alakulására, és
az ehhez szükséges döntések meghozatalára

Sürgősségi 6. napirend: Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott
polgármesteri  döntés  utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  VII-
116/314.537/2016. számú közgyűlési határozat módosítására

Sürgősségi 7. napirend: Javaslat  pályázati  felhívásokkal  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Sürgősségi 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének,
valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló
21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására

Sürgősségi 12. napirend: Javaslat  a  KEHOP  pályázati  rendszerben  kiírásra  kerülő
pályázatokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A 11. sürgősségi napirendhez módosító indítványt  nyújtott  be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.
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Bizottsági vélemények: 
• Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság: A  sürgősségi  2.  és  11.  napirendi  pontot  tárgyalta  és

többségében támogatta azokat.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési  Bizottság: A meghívó szerinti  7. napirendi pontot

tárgyalta és egyhangúlag támogatta.
• Pénzügyi  Bizottság: A meghívó  szerinti  7.  napirendi  pontot  tárgyalta  és  egyhangúlag

támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  feletti  vitát  megnyitja.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót. 

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: Azt szokták mondani, hogy a rossz hírek nagyságrenddel gyorsabban elérnek mint a
jó hírek,  a magyarok hajlamosak a jót  nem úgy megélni,  mint  a rosszat és a jó hírt  nem úgy
terjesztik, mint ahogyan azt más országokban teszik. A napirendi csomag okán, amely az Integrált
Területi Program módosítását is tartalmazza, nem mondhatják el elégszer azt, hogy az a fejlődés,
amely  2010.  óta  végbement  és  végbemegy  ebben  a  városban,  az  a  városvezetés  elkötelezett
munkája  mellett,  valamint  elsősorban  azoknak  a  Miskolcon  élők  és  dolgozók  munkájának,
erőfeszítéseinek és ennek láthatóságának köszönhető, hiszen nem kaptak volna a Területfejlesztési
Operatív Programból 35 milliárd forintot,  minden idők és országosan is az egyik legmagasabb
összegét, ha a miskolciak erre nem szolgálnak rá és nem érdemlik ezt meg. Az, ami 2010 óta megy
a városban, az, amit a városvezetés annak idején és Dr. Kriza Ákos programjában személyesen is
ígért,  miszerint  élhető,  biztonságos  és  vonzó  várost  épít  és  amely elveket  továbbra  is  vall  és
ragaszkodik, az eredményekben tetten érhetőek. Az a program, amelyet most tárgyalnak, illetve
amelynek legújabb módosítása és pontosítása az asztalukon fekszik, egyértelműen alátámasztja azt,
hogy ez a jó út és ezen kell továbbmenniük. Ha valaki átlapozza ezt a programot, akkor láthatja,
hogy a pénzek zöme egyértelműen megtérülő, akár gazdaságilag, akár társadalmilag egyértelműen
értéket teremtő célokhoz kötődik és így alakul ki és fejlődik Miskolcon egy fejlődőképes gazdaság,
javul  az  életminőség,  növekszik  a  biztonság,  illetve  egyre  élhetőbb  város  alakul  ki.  Ha  ezt
lebontják egyértelmű tevékenységekre, akkor azon a sokak által már ismert alapprogramjaikon túl,
hogy Tapolcán újra van strand és lesz II. ütem és nő a Diósgyőri Vár vonzereje, akkor ez a program
egyértelműen alátámasztja azt az irányvonalat, hogy ez a program jó. Innen kívánja folytatni.

Dr. Kovács László: A sürgősségi 2. és 12. napirendekhez kíván hozzászólni. A parkolási rendelet
módosítása  a  városlakók  szempontjából  az  egyik  legfontosabb,  legpozitívabb  és  leginkább
lakosságbarát  előterjesztés.  Régóta  voltak  olyan  visszajelzések  a  képviselők  és  a  városvezetés
számára is, amelyek szerint nincs jól az,  hogy a szombati napokon is érvényben volt a fizetős
parkolás. Kezdeményezték a városvezetésnél, hogy ez megszüntetésre kerüljön és nagy örömmel
üdvözlik az előterjesztés kapcsán azt, hogy 2017. január 1. napját követően a parkolás ingyenessé
válik a város teljes területén, kivéve azt az öt nevesített területet,  ahol a turizmus, vagy egyéb
szempontok alapján megmaradna most is. Ezt az öt területet kivéve a szombati napokon a városban
mindenhol ingyenes lesz a parkolás. Amellett, hogy a szombati napokon nem kell a miskolciaknak
parkolási  díjat  fizetni,  nem  emelkednek  a  bérletek  árai  sem,  valamint  a  sárga  és  kék  zónák
parkolási  díjai  sem.  Azok  számára,  akik  kombinált  bérletet  váltanak,  a  mélygarázsok  és  a
parkolóházak  igénybevétele  is  ingyenessé  válik.  Ez  azért  is  fontos,  mert  azok,  akik  autóval
közlekednek a városban és a forgalom szempontjából frekventált időpontokban, amikor zsúfolt a
belváros parkolási kapacitása, akkor a saját példáján is el tudja mondani, hogy az ember nagyon
nehezen veszi rá magát arra, hogy a mélygarázsokat igénybe vegye. Ha már a fejlődés ezt hozta és
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a  város  költségvetése  nem sajnálta  rá  a  pénzt,  hogy most  már  három,  az  önkormányzat  által
megbízott  vállalkozás  kezelésében  lévő  parkolóház  igénybevételét  szorgalmazza,  amelynek  az
egyik első lépése lett az, amelyet a rendelet tartalmaz. A mai közgyűlés nagy üzenete az, hogy a
szombati napokkal megszűnt a fizetős parkolás Miskolc nagy részén.
A pályázatokkal kapcsolatosan elmondja, hogy részben nagyon örül annak a FIDESZ és a KDNP
Frakció,  hogy az  elektromos  autó  töltők  telepítésére  pályáznak,  valamint  megjegyzi  azt,  hogy
különösen örvendetesnek tartják azt, hogy az I. világháborús hősi temetők rendbetételére mintegy
120 millió forint összegű plusz forrás áll rendelkezésükre, amennyiben nyernek a pályázaton. Úgy
vélik, hogy egy nemzetet, országot az is minősít, hogy hogyan ápolja hősi halottainak emlékét,
sírjait hogyan tartja karban. Egy politikai pártot is minősít az, hogy ezeket a temetőket hogyan
tartja  karban  és  sajnos  volt  olyan  időszak  a  közelmúlt  magyar  történelmében,  jelesül  a
szocializmusnak  nevezett  időszak,  amikor  az  I.  és  II.  világháborús  hősök  szinte  bűnösöknek
számítottak  és  alig  volt  szabad  rájuk  emlékezni.  Mindenkit  emlékeztet  arra,  hogy  ha  valakit
besoroznak és a hazájáért hal meg, akkor egyrészt ettől többet nem tehet, másrészt arról sem, hogy
milyen  politikai  rendszer  milyen  okokból  veszi  igénybe  a  katonaságot.  Ugyanolyan  hősök  a
szovjet katonák, mint a németek, akik elestek a II. világháborúban. Arról nem is beszélve, hogy a
magyar  katonák  Szent  Istvántól  kezdve  egészen  az  1956-os  forradalomig,  akik  meghaltak  a
hazájukért, a nemzetükért, milyen elismerést érdemelnek. Ismételten elmondja, hogy üdvözlik azt,
hogy négy nagy világháborús temető van Miskolcon, a Hősök temetője, a Kolera temető, a „szalag
temető” és a Vasgyári köztemetőben lévő emlékművek is felújításra fognak kerülni.

Soós  Attila:  Korábbi  gondolatmenetét  kívánja  folytatni.  Elsősorban  a  városban  élőkhöz  és
dolgozókhoz  szól.  Előző  felszólalásában  a  város  turisztikai  vonzerejét  is  szolgáló  fejlesztési
programokról volt szó, azonban a munkanapok és a hétvégék szintjén is szükséges megvizsgálni
azt, hogy mit hozhat a miskolciaknak az ITP, hogyan fejlesztik tovább a várost. Most is látható a
Szent István tér kapcsán, hogy Miskolcnak szükséges van arra, hogy a Miskolciak számára még
inkább élhető és használható főtér jöjjön létre. Örömteli az, hogy több száz fővel nő a bölcsődei
férőhelyek  száma,  nő  az  elérhetősége  a  háziorvosi  körzeteknek,  a  fogorvosi  és  védőnői
körzeteknek itt  is  fejlesztések fognak megvalósulni.  Azt  ismerik  a  miskolciak,  hogy azt,  hogy
mindezt  igénybe  vehessék,  ahhoz  arra  van  szükség,  hogy  minél  magasabb  és  színvonalasabb
egzisztencián tudják tartani a családjukat, szeretteiket, amelyhez munkára van szükség. Látható,
hogy az a több ezer munkahely, amelyeket létrehozott a városvezetés 2010 óta nem áll meg és ha
az eredmények nem lennének elegendőek,  akkor a  Kormány egyértelmű kiállása amögé,  hogy
Miskolcon az ország legnagyobb ipari parkja jöjjön létre, amely ha megtelik, újabb munkahelyek
százait, ezreit eredményezheti, azt mutatja, hogy Miskolc igenis egy vonzó város. A miskolciak
biztonságérzetét  szolgálja  az,  hogy  Miskolcon  több  száz  kamera  kerül  telepítésre.  Aki  a
valamennyivel fejlettebb városokban jár, az láthatja, hogy a legtöbb területen már egyértelműen a
szubjektív biztonságérzetet fokozó és mindenki által elvártnak mondható kamerák hálózzák be a
várost.  Pfliegler  Péter  alpolgármester  úrnak  személyes  ügye  –  és  minden  miskolci  érdekét  is
szolgálja- és elkötelezett vezérharcosa a kerékpár utak fejlesztésének. Többszörösére nő a kerékpár
utak hossza a városban és olyan körzetek is bekötésre kerülnek, mint Lillafüred, vagy a Diósgyőr-
Tapolca  összeköttetés  fejlesztése,  vagy  a  Tapolca-Harsányi  út  fejlesztésnek  megteremtése.
Mindezek az intézkedések elsősorban nem is feltétlenül a turisták, hanem a miskolciak és az itt
élők,  dolgozók érdekeit  szolgálják, valamint azoknak az érdekeit,  akik itt gyerekeket nevelnek,
unokákat gondoznak, itt vigyáznak a szülőkre. Ezek a fejlesztések egyértelműen abba az irányba
mutatnak, hogy láttassék, hogy nem négy évre elkötelezett városvezetés és nem négy évre kitalált
városfejlesztés és választási  program az,  amelynek a mentén halad ez a városvezetés, valamint
abban elkötelezett, hogy generációk nőjenek fel ebben a városban, illetve jó hírét vigyék, és hogy
Miskolc vonzereje nem turisztikailag, hanem azért,  hogy egyre többen éljenek és egyre többen
képzeljék azt,  hogy nem hajlandóak kimozdulni  ebből  a  városból,  hogy azt  az  üzenetet  adják
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tovább a gyermekeknek és unokáknak, hogy ezt a várost fejleszteni és építeni kell, mert ez a város
nevelte fel őket. Ő, aki lassan negyvenhét éve ebben a városban él, büszkén tudja azt mondani,
hogy ez a város hat év alatt az utóbbi időben sokkal többet fejlődött, mint az azt megelőző negyven
évben.  Büszkén  és  méltón  ajánlja  ezt  a  programot  mindenki  figyelmébe  és  azt  ígérhetik  a
miskolciaknak,  amit  eddig  is,  élhetőbb és  biztonságosabb  várost,  munkahelyeket  és  szerethető
Miskolcot. 

Novák  Józsefné:  A sürgősségi  13.  napirendhez  kíván  hozzászólni.  A terület  önkormányzati
képviselőjeként javaslattal él a TSZT, MÉSZ és a TOP kapcsán, hogy a Dél-kiliáni orvosi rendelő
építésének felgyorsítását kezdeményezze.  Ez nagyon fontos, kiemelt  ügy. Az ott  élők évek óta
várják  a  megoldást,  nincs  olyan  fogadóórája,  amely  során  ne  keresnék  meg  az  üggyel
kapcsolatosan. Számtalan e-mailt és telefont kapott, valamint személyesen is sokat egyeztetett az
ott élőkkel. A Miskolc Dél-kiliáni lakótelepen áldatlan állapotot tapasztalt és sajnos saját bőrén is
tapasztalja. Az idős emberek mozgáskorlátozottan nehezen, vagy egyes esetekben nem is tudják
megközelíteni az orvosi rendelőket a sok lépcső miatt. Sok esetben csak felüzennek a receptért. A
gyermek  rendelőnél  is  hasonló  a  helyzet,  ott  a  kisgyermekes  anyukák  két  lehetőség  közül
választhatnak. Vagy lent hagyják a drága babakocsit őrizetlenül, vagy felcipeli a lépcsőn, amely
erőt  próbáló feladat  és  logisztikailag nem egyszerű,  nem beszélve a  balesetveszélyről.  Területi
önkormányzati képviselőként kötelességének tekinti, hogy felhívja a figyelmet, valamint mindent
megtegyen annak érdekében, hogy ez az áldatlan állapot minél hamarabb megoldódjon. Az ott élők
teljes mértékben számíthatnak rá, bízhatnak benne és a FIDESZ-KDNP Frakcióban is. Mindent
meg fognak tenni az ügy megnyugtató rendeződése érdekében. Ez a probléma csak akkor oldódik
meg,  ha egy új  orvosi  rendelő  épül,  amely mérföldkő az  ott  élők  életében.  A FIDESZ-KDNP
Frakció egy emberként kiáll a Dél-kiliáni körzeti rendelő rendezése ügyében, a városvezetés is
támogatja a kezdeményezését. Kéri ellenzéki képviselőtársait is, hogy támogassák az előterjesztést.

Hubay György:  A Miskolc  Térségi  Konzorcium társulássá  alakulásához kíván hozzászólni.  A
városvezetés  a  2010  előtti  időszakhoz  képest  jelentős  lépéseket  tett  a  hulladékgazdálkodással
kapcsolatosan.  Még a 2010-11. évekhez képest is  jelentős változások történtek.  A kormányzati
intézkedések és a városvezetés erőteljes megoldásai következtében már a hulladékgazdálkodási
közszolgáltatás  díja  lényegesen  alacsonyabb.  Különböző  támogatások  következtében  az  elmúlt
években közel 7 milliárd forint beruházás  valósult  meg 98 százalékos támogatási  tartalommal.
Megújult az eszközrendszer, bevezetésre került a szelektív hulladékgyűjtés, lehetővé vált a lerakás
előtti hulladék kezelése és ezzel a lerakási járulék, valamint a környezeti terhek csökkentése. Új,
száz  százalékos  önkormányzati  tulajdonú  gazdasági  társaság  végzi  a  feladat  ellátását.  Ezen
eredmények  a  konzorcium  és  az  azt  vezető  Miskolc  Megyei  Jogú  Város,  mint  gesztor
önkormányzat  eredményes  működését  igazolják.  Ezen  folyamatba  illeszkedik  a  konzorcium
társulássá  alakulása,  amely  utat  mutat  a  jövőbe.  Biztos  abban,  hogy  a  KEOP  források
igénybevétele  segít  a  fenntarthatóság  biztosításában  és  ezzel  lehetővé  válik  a  lakossági
rezsicsökkentés eredményeinek fenntartása. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Képviselő  úr  hozzászólását.  Nem  mondják  el
elégszer, hogy Miskolcon van jelenleg az ország legmodernebb hulladékgazdálkodási rendszere,
amely hatékonyan működik gazdasági szempontból is. Ez az a szolgáltatás, amely úgy jó, ha a
városban a háttérben marad és nem látható, mert akkor végzi a legjobban a feladatát. Az ország
legkomolyabb minőségi követelményeket teljesítő vállalkozásáról van szó, amely az önkormányzat
tulajdonában van. Tehát az önkormányzatok is tudnak gazdaságos működést végezni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.
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Katona  Ferenc: A  parkolási  rendelet  vonatkozásában  kért  szót.  A  belváros  egyik  egyéni
képviselőjeként,  és  elkötelezett  természetvédőként  több  szimpatikus  pontot  vél  felfedezni  a
rendelettervezetben.  Csatlakozik  Kovács  képviselőtársához,  miszerint  örvendetes,  hogy  a
rendszerbe  beépítik  a  parkolóházakat  és  a  mélygarázsokat,  ezáltal  a  belváros  megközelítése
egyszerűbbé  válik  és  talán  több  zöld  felületet  is  kialakíthatnak  a  belvárosban.  A szombati
díjmentes parkolástól azt várja, hogy nemcsak az autósok örülnek neki, hanem a belvárosban lévő
szolgáltatók és üzlettulajdonosok, mert ez az ő bevételükben is realizálódik. A Selyemréti Strand
megnyitásának évében elég nagy káosz volt a környéken lévő parkolással, amit részben kiváltott az
Önkormányzat  azzal,  hogy a  Baross  Gábor  utcában  megvásárolt  két,  a  strandhoz  kapcsolódó
ingatlant. Ez továbbra is ingyenes lesz, de ugyanakkor indokolt, hogy a strand és MÁV Rendelő
környékén díjköteles várakozás legyen. Hangsúlyozza, ez az ott élők kívánsága is. Ezzel azt érik
el, hogy a saját lakásukat bármilyen napszakban megközelíthetik és ott le is parkolhatnak, igénybe
véve a kedvezményes bérlet lehetőségét. Úgy gondolja, hogy ez a tervezet egyszerre környezet- és
felhasználóbarát is. 

Dr. Tompa Sándor: Mindenekelőtt  a Közgyűlésben jegyzőként  először  jelenlévő Dr.  Alakszai
Zoltán figyelmébe ajánlja, hogy a jövőt illetően érje el azt, hogy azon napirendi pontok, amelyek
egy-egy komoly vitát is megérnének, azok ne kerüljenek bele egy ilyen csomagba. Ebből a négyes
összevont napirendi csomagból a meghívó szerint egyetlen az, amely a fenntartható fejlődéssel
kapcsolatos. Ez olyan munkaanyag, amire időt kellene szentelni, ha valóban komolyan gondolják a
zöld és okos várost. A többi napirendi pont, amely sürgősséggel érkezett, mind olyan, ami önálló
vitát  megérne,  hiszen  nagyon  összetett,  a  város  életét  jelentősen  befolyásoló  témákról  szól.
Példaként említi az Integrált Területi Program módosítását, amelyet két nappal ezelőtt kaptak meg.
Olyasmikről kellene beszélni, ami a város különböző részeit érinti. Tudja, hogy a polgármester
nem  különösebben  kedveli  azt,  hogyha  előzetesen  a  szélesebb  közvélemény  –  beleértve  az
ellenzéki  képviselőket  is  –  munkaanyagokat  megismernek.  Úgy  gondolja  azonban,  hogy  egy
nagyon fontos köztisztséget betöltő jegyzőnek fontos volna a demokrácia ilyen elemi szabályainak
betartására is felhívni a városvezetés figyelmét. Mondja mindezt azért, mert az Integrált Területi
Program kapcsán élték meg a Diósgyőri Vár és térségének fejlesztését. Az elmúlt héten került sor
olyan részletes, a szélesebb közvéleménynek is bemutatott fejlesztési tervnek a megismerésére,
ami már valószínű, hogy az ITP készítésekor nem ártott volna, ha a képviselők megismerhetnek.
Elmondja Főépítész úrnak, hogy jó az irány, de jó lett volna, ha másfél évvel ezelőtt beszélgetnek
erről, és a lakosok nem utólag tudják meg, hogy miért ültek le velük zárt körben ingatlan adás-
vétel ügyében. Úgy gondolja, hogy az előttük szereplő napirendi pontok hasonlóképpen mélyebb,
alaposabb előkészítő munkát igényelnének. Ajánlaná Jegyző úrnak, hogy be kellene újra vezetni a
munkatervet,  hogy  előre  láthassák,  miket  fognak  tárgyalni,  és  ennek  megfelelően  tudnának
készülni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy munkatervet, a szocialista szombatok
munkaidejét és a többit, ismerik.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Két napirendi pont kapcsán kért szót. Az egyik az építési szabályzat
módosítása,  míg  másik  az  Integrált  Területi  Program.  Az  építési  szabályzat  módosításával
kapcsolatban a Glaznzer Miksa utcán működő Jánosik és Társa Gt. kérte a terület törzsvagyonból
való kivonását. Jelenleg ott van az irodaháza, amely előtti terület jelenleg is parkolóként szolgál,
de  más  cégek autói  is  használják.  Szeretne  saját  részre  kialakítani  a  saját  gépkocsi  parkjának
parkoltatására egy területet. Ezért kérték a területet.
Az Integrált Területi Program vonatkozásában kifejti, nagy örömére szolgál, hogy a programon
belül több terület  is érintett  a Vasgyárban (Puskin, Kabar és Glanzer Miksa utcák).  A Vasgyár
területén  több  épület  kerül  felújításra,  mindemellett  út-  és  járdaépítés,  szennyvíz-  és

19



csapadékcsatorna építés,  közvilágítás  korszerűsítésére kerül  sor,  valamint  kertrendezés,  növény
telepítés,  közösségi  mintakert  kialakítására  kerül  sor,  közvilágítás  korszerűsítése,  előre  fizetős
kártyás órák felszerelése a felújított épületekben, illetve több kamera kihelyezésére is sor kerül a
program  keretében.  Nagyon  örül  mindennek,  ahogy  a  vasgyári  lakosok  is,  akik  értesülnek
minderről, hogy ilyen fejlesztések várhatóak a körzetben.

Kovácsné  Budai  Mária: A parkolási  rendelet  kapcsán  elmondja,  nagyon  örült  annak,  mikor
olvasta,  hogy  választókörzetében  az  annyiszor  felmerült  probléma  is  belekerült  a  parkolási
rendeletbe,  ezzel  enyhülhet  az  ott  lakók  gondja  és  problémája.  Az  új  szabályozások  között
megjelent az intézményi bérletek érvényességének ideje, ami 15-ről 30 percre módosult.  Tehát
reggel 10 óráig lehet igénybe venni délután 15 órától. Ez az iskolába és óvodába járó gyermekek
szüleinek  nagyon  fontos.  Talán  a  legfontosabb,  hogy  a  szombati  napokon  nem kell  fizetni  a
parkolásért, amely választókörzetében öt lakótelepet is érint: Tizeshonvéd, Vologda, Mátyás király,
Pallos, Laborfalvi lakótelepeket. Két utca kerül még bevonásra, a Mátyás király utca, ahol nagy
probléma volt, ahogy a páros oldalon fizetős parkoló lett, így az intézmények elé vonultak át a
lakók. Ezután ez a rész is fizetős lesz. Az Árok utca Református Általános Iskola melletti rész a
másik. Mindkettő a kék zónába került bele, ami a legolcsóbb. Jónak tartja a rendeletet, kéri, hogy
támogassák.

Dr. Tompa Sándor: Az ad hoc városvezetést el lehet ilyen cinikus megjegyzésekkel intézni. Az,
hogy egy ekkora város testülete munkaterv, előre gondolkodás nélkül dolgozzon, az nonszensz.
Csak végig kellene nézni más nagyvárosok, fővárosi területek önkormányzati honlapjait és látható,
ők terveznek.
A parkolási  rendelet  kapcsán  elmondja,  hogy az  előző  Közgyűlés  alkalmával  kezdeményezte,
illetve emlékszik olyan közmeghallgatásra, ahol lakossági kezdeményezésként fogalmazódott meg
a  szombati  díjfizetés  nélküli  parkolás  lehetősége.  Megjegyzi,  közeledik  a  választás,  a  vezetés
megpróbál olyan ügyeket elővenni, amiről úgy gondolják, hogy választókat lehet vele nyerni.
A sürgősségi 11. napirend kapcsán jelzi, már sokadszor, hogy egy térszerkezeti tervet, illetve egy
építési szabályzatot, amely ilyen sok részletet tartalmazóan módosít,  sürgősséggel kapnak meg.
Ehhez még az a segítsége sincs meg a képviselőknek, ami korábban megvolt, hogy a honlapon a
térszerkezeti terv, illetve a szabályozási terv interaktív módon nem elérhető. Jelenleg is az található
a honlapon, hogy a tervezők fáradjanak be a Hivatalba, a lakosság pedig ki tudja milyen állapotút
letölthet pdf formátumban, az alapján tájékozódhat. Ennek véget kellene vetni.

Dr. Kriza  Ákos polgármester: Az utolsó gondolat  teljesen  érdemi  és  valós  helyzetet  tükröz.
Nincs rajta a honlapon valóban. A kollégákkal ezt a kérdést többször is tárgyalták, folyamatban
van a megújítása. Köszöni a jelzést, dolgoznak rajta.
A Testület  ad  hoc  működésével  kapcsolatban  elmondja,  nem  gondolná,  hogy  az  lenne.  Ha
belegondolnak az elmúlt évekbe, látható, hogy a gazdaságfejlesztés az első. Meg lehet nézni, hogy
a város, a megye gazdálkodása az elmúlt években – viszonyítva a többihez – hogy fejlődött. A
központi régió és Győr-Moson-Sopron megye után harmadik helyen állnak. Azt is meg lehet nézni,
hogy a város gazdaságfejlesztése milyen irányt vett, hogyan telnek be az ipari parkok. A Takata
nagyberuházás most érte el erejének a teljét, 1000 fölött van a felvett munkavállalók száma. Az új
ipari park kialakítása most vette kezdetét. Több olyan nagy beruházóval tárgyalnak, amelyek egy
újabb lendületet adhatnak a város működésének. A Közgyűlés előtt jelentette be, hogy 5 milliárd
forintos fejlesztést tervez a Sanofi. Nem gondolná, hogy mindezt ad hoc működéssel meg lehetne
oldani. Visszaemlékezhetnek a 2010 előtti, még ad hoc-nak sem nevezhető gazdaságfejlesztéshez,
mert  a  nullát  nem  lehet  még  annak  sem  nevezni.  Visszatér  azokra  a  sportberuházásokra,
amelyekkel  az  egész  város  szövetét  átszőve,  minden  egyes  településrésznek  az  adott
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sportfejlesztését  elindították.  Ha  azt  ad  hoc-ként  csinálják,  akkor  nem  lehetett  volna  ezt  a
fejlesztést létrehozni.

Pakusza  Zoltán: Az  ITP-vel  kapcsolatos  előterjesztéshez  kíván  hozzászólni.  Sajnálja,  hogy
sürgősséggel  érkezett  meg.  Úgy véli  az  egész város  a  fejlődési  lehetőségét  az  elkövetkezendő
időszaknak az ITP jelentős mértékben meghatározza. Komoly vitára kellett volna ezt bocsátani.
Sok  olyan  dolog  van  benne,  ami  támogatható,  amit  a  Jobbik  meg  is  tesz.  Ugyanakkor  saját
választókörzete  tekintetében  továbbra  is  hiányolja  az  Észak-Kiliánt  Perecessel  összekötő
bicikliutat. Elmondja, nemcsak a fejlesztési tervekben adja be évről-évre ennek a kerékpárútnak az
építését,  hanem levelet  is  írt  ez  ügyben  Pfliegler  Péter  alpolgármester  úrnak,  amelyre  pozitív
válaszok érkeztek. Tehát ez alapján Alpolgármester úr sem gondolja úgy, hogy felesleges lenne ez
a kerékpárút.  Továbbra is kéri  a városvezetéstől,  hogy gondolja át  az Észak-Kiliánt Perecessel
összekötő  bicikliútnak  az  építését,  az  ITP-ben  való  szerepeltetését.  Pereces  nagyon  fontos
peremterülete Miskolcnak, zöld övezete. Úgy véli, mind a Zöld Város, mind a Zöld Közlekedés
alapvető része lenne, hogy Perecest is kapcsolják be a városi kerékpár-hálózatba. Képviselőként
bármikor hajlandó rá, és segíti a városvezetés munkáját ebben a kérdésben.

Földesi  Norbert: A  parkolórendelet  kapcsán  két  észrevétele  van.  Az  egyik,  hogy  amellett
semmiképp ne menjenek el szó nélkül, hogy a zöld zónában 400 forintra felkúszik a parkolás ára
2017. január 1-jétől. Másik a díjkötelesség eltörlésével kapcsolatban kéri, hogy a miskolci lakosok
érdekében egy korrekt és teljeskörű tájékoztatás nem árt a jövő tekintetében.
Lehet tájékozatlansága műve, de a belvárosban van két olyan terület – parkolási szempontból –,
ami lehet bekerül az elkövetkezendő években a pályázati csomagokban. Ellenben a Városház tér
mögött,  valamint  a  Bazártömbnél  olyan  állapotok  vannak,  ami  a  tél  bekövetkeztével  megint
előidézi az 1000 tó országát, amivel ott találkozhatnak a csapadékos időszak beköszöntével. Ez az
a zöldzóna, ahol feljebb csúszik a parkolás ára,  de ezért  szolgáltatást  illik adni.  Tisztában van
azzal, hogy egyszer majd rendben lesz, de ez a rendelet január 1-jétől érvényes, és ekkor még
valószínűsíthető,  hogy  nem lesz  olyan  minőségi  parkoltatás,  mint  például  a  virágóra  mögötti
részen.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szintén nagyon fontosnak tartja a részletes és pontos tájékoztatást
a témában, hogy azokra a területekre is felhívják a miskolciak figyelmét, amelyek nem kerülnek ki
szombaton  a  díjmentes  parkolási  rendszerből.  Megjegyzi,  azért  nem  kerülnek  ki,  mert
túlzsúfoltságot eredményezne, valamint a turisztikailag frekventált övezetekben különösen fontos,
hogy parkolást tudjanak biztosítani, amelyet a hétvégi ingyenes parkolás nem tenne lehetővé.
Kéri a munkatársait, hogy a megfelelő kommunikáció véghezvitelére külön figyeljenek oda.

Dr. Nehéz Károly: Úgy gondolja,  hogy a 4.  pont a mai  Közgyűlésen lehetne a „csupa jó hír
Tapolcáról”  nevű is.  Nagyon örül  annak,  hogy rengeteg lakossági  kérést  és  logikus  fejlesztést
végeznek el  az elkövetkezendő években.  Egyetért  az imént  felszólaló képviselőtársával.  Kicsit
problémát  érez  a  parkolási  rendeletben  történő  jó  hírek  kommunikációja  kapcsán.  Egyetért
Polgármester úrral is, nagyon fontos, hogy minél jobban tudják tájékoztatni a miskolciakat.
Megragadja az alkalmat, hogy a tapolcai pozitív változásokról szólhasson, hiszen ezt nagyon sokan
kérték.  Tapolcán  a  gyógyszertár,  az  orvosi  rendelő  előtti  területen  történő  parkolás  mostantól
csúcsidőn kívül – szeptember 30. és május 1. között – ingyenes. Aki orvoshoz szeretne menni,
vagy gyógyszert kiváltani, az ezen a körülbelül 12 parkolóhelyen díjfizetés nélkül megteheti.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát
lezárja.
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A  zárt  ülésre  felvett  napirendi  előterjesztések  tárgyalásával  folytatják  munkájukat,  ennek
megfelelően zárt ülést rendel el.
Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek.

Hozzászólók: 

Dr. Kovács László: Vélhetően az év utolsó közgyűlési ülése a mai, így mérleget kíván vonni az
idei év sikerességéről,  hiszen Miskolc életében egy sikeres éven vannak túl.  Az a munka, ami
2010-ben elkezdődött,  nemcsak megállította azt a tendenciát,  ami 1990. óta Miskolcot sújtotta,
hanem a stabilizáció után egy mérsékelten emelkedő pályára emelte a várost. Az a törekvésük,
hogy adják vissza a miskolciaknak azt, hogy becsülettel dolgozva büszkék lehessenek a városra, az
eredményekre,  az  elindult  és  a  kezdeti  eredmények  a  városi  élet  szinte  minden  területén
érzékelhetők. Tisztában vannak azzal,  hogy van még probléma,  de az idei  évben is  jelentkező
eredmények több mint reménykeltőek. 
A FIDESZ-KDNP Frakció nevében kellemes ünnepeket, boldog karácsony és még boldogabb új
évet kíván az elkövetkezendőkben is mindenkinek!

 – Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. –

Kovácsné Budai Mária: Örömmel számol be arról, hogy egy több évtizedes kálvárián vannak túl,
megoldódott az Árok utcai buszforduló kiépítése. Az Önkormányzat 16 millió forintos beruházást
valósított  meg,  az  ideiglenes  buszváró  elbontásával  helyére  került  a  létesítmény,  immáron
önkormányzati telken fordulnak meg a buszok. Az utazók kényelme érdekében fedett buszmegálló
kiépítése van folyamatban. 
Egy karácsonyi rendezvényre invitálja a miskolci lakosságot. A MESZEGYI szervezésével 2016.
december 13-án a Szent Anna templomban hangversenyt szerveznek a Fazekas úti Általános Iskola
kórusával és énekkarával.
Mindenkinek áldott karácsonyt és nagyon boldog új esztendőt kíván!

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter: Ritkán idéz a Miskolci Naplóból, mert nem szeret hazugságokat terjeszteni, de az
elmúlt  időszakban két rendkívüli  esemény is  történt az önkormányzati  lap életében.  Kétszer is
beismerték azt, hogy hazudtak, hogy fideszes hazugságot terjesztettek. A két beismerést szó szerint
idézi a lapból, hogy valótlant állítottak, amikor júliusban azt közölték, hogy Jakab Péter, a Jobbik
miskolci frakcióvezetője korábban azt nyilatkozta, a miskolci nyugdíjasok csak bulizni tudnak és
megvásárolhatók 10 ezer forinttal. Majd novemberben ismét leírták, hogy valótlant híreszteltek,
hogy  Jakab  Péter  korábban  megvásárolhatósággal  és  ingyen  bulizással  vádolta  a  miskolci
nyugdíjasokat. Megjegyzi, a Miskolci Napló nem magától, hanem a bíróság erre történő kötelezése
miatt  írta  le  mindezt.  A FIDESZ-KDNP  Frakció  képviselői  már  több  mint  egy  éve  rendre
kivonulnak felszólalásai alatt. Egy évvel ezelőtt kitaláltak róla egy hazugságot, és gondoskodtak
róla, hogy ez a Miskolci Napló segítségével minden egyes háztartásba el is jusson. Bízott abban,
hogy egy keresztényinek mondott párt képviselői esetében majd megszólal egy belső hang, ami azt
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mondja, hogy hazudni bűn. De ez a hang nem szólalt meg, így kénytelen volt bírósághoz fordulni,
amely már több jogerős ítéletben kimondta, hogy soha nem mondott olyat, de még csak hasonlót
sem,  amivel  a  Fidesz  megvádolta.  Kérdése,  hogy  pontosan  mit  keresnek  a  FIDESZ-KDNP-s
képviselők  kint  a  folyosón,  miért  lógnak  munkavégzés  helyett  több  mint  egy  éve,  miért
vonulgatnak ki a Közgyűlési Teremből olyan valami miatt, ami még a bíróság szerint sem hangzott
el.
Mivel Polgármester úr nincs az ülésteremben, így Alpolgármester úrtól kérdezi, hogy illő hazudni
a nyugdíjasoknak, illő becsapni olyan embereket, akik ledolgoztak egy életet tisztességben ezért a
városért? Illő hazudni azoknak az adófizetőknek, akik éves szinten 250 millió forintot fizetnek
azért,  hogy  hitelesen  tájékoztassák  őket  a  miskolci  közmédián,  például  a  Miskolci  Naplón
keresztül? Ehhez képest hazudozásokat kapnak. Kéri a fideszes képviselőket, hogy fejezzék most
már  be  a  bohóckodást,  nyissanak  tiszta  lapot,  ígérjék  meg,  hogy  nem  hazudnak  többet  a
miskolciaknak és megpróbálnak egy picit keresztény emberként élni, ha már annyit hivatkoznak rá,
főként így Karácsony előtt. 
A Jobbik miskolci frakciója nevében áldott karácsonyt kíván minden miskolcinak és a kivonulós
fideszes képviselőtársainak is!

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr.  Kiss  János alpolgármester: Abban valóban egyetértenek,  hogy hazudni  nem illik,  ahogy
abban is, hogy közeleg a Karácsony. Ezért  nem is akart  beleszólni Képviselő Úr beszédébe és
jelezni, hogy az SZMSZ szerint itt közérdekű hozzászólásokat lehet tenni a Közgyűlés végén. Ez
nem  annyira  közérdekű  volt.  Hasonlattal  él,  miszerint  a  felszólalás  inkább  egy  kisgyermek
panaszai volt. A felszólalási idejét elhasználta arra, hogy mint egy bírósági teremben, elmondta
saját  védekezését.  Úgy véli,  jobban tenné Képviselő Úr,  ha belegondolna abba,  érdemes-e  ezt
helyzetet  fenntartani.  A Fidesz Frakció tett  egy javaslatot,  hogyan lehetne kezelni,  volt  már az
előző ciklusban erre példa, és az a képviselő – aki hasonló cipőben járt – bölcsen döntött. Ezt a
feszültséget  Képviselő  Úr  tartja  fenn,  aminek  vége  lenne,  ha  megfogadná  a  Fidesz  Frakció
tanácsát, ezzel nyugvópontra helyezhetné viszonyát a miskolci nyugdíjasokkal is.

Katona Ferenc: Egy vállalkozó gokartpályát működtet a Zsigmondi út 3–5. szám alatt, amelyet a
város  több  pontján  látható  plakáton  is  hirdet.  Azt  nem  tudja,  hogy  a  szükséges  engedélyei
megvannak-e,  azzal  viszont  tisztában  van,  hogy  az  ott  élőket  ez  nagyon  zavarja.  Jegyző  úr
segítségét kéri, hogy tájékoztassa a témában és tegyék meg a megfelelő lépéseket. Többen keresték
meg ennek kapcsán,  hogy legalább 500 méteres  körzetben a  gokartpálya  működése  iszonyúan
hangos.
Karácsonyi  koncertre  invitál  a  Selyemréti  Szent  István  templomba  2016.  december  19-én,  a
Miskolci Szimfonikusok és a Fazekas Gyermekkar szereplésével. 
Boldog karácsonyt kíván mindenkinek!

Bartha György: Kiss Gábor alpolgármestertől kérdezi, hogy a TOP programnak a csapadékvizes
része  kiírásra  került-e  már?  Pfliegler  alpolgármester  úrtól  kérdése,  van-e  döntés,  hogy  mely
területek, munkák kerülnek bele a TOP programba. A Csavar utcára hívja fel a figyelmet, ahol már
kötelezés van az Önkormányzat felé, illetve pénzbüntetést is kapott az Önkormányzat, a szakma
egyhangúlag azt mondta, hogy teljesen jogos a csapadékvíz elvezető rendszer kiépítése. Szintén
Pfliegler alpolgármesternek jelzi, hogy a Móra Ferenc utcán augusztusban elkezdődött az ivóvíz
vezeték cseréje, amely munka megviselte az utak állapotát. Kéri az ott lakók nevében, az építés
során az útban keletkezett hibák kijavítását. 
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Dr. Kiss János alpolgármester: Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester úrnak, hogy tegye
meg válaszát.

Kiss Gábor alpolgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy a TOP program említett része még
nem  került  kiírásra.  A  TOP  keretében  benyújtható  támogatási  kérelmek  jelenleg  társadalmi
egyeztetésen vannak, csak céldátumokat tud mondani. Március hónapban várható, hogy részben új,
módosított feltételekkel jelenik meg a kiírás. Megvárják a feltételeket, és akkor lehet ebben újra
egyeztetni.

Glatz Katalin: A Nyíri  Dániel  és a  Szentgyörgy utca által  határolt  területen városi beruházás
keretében megvalósult 16 férőhelyes parkoló, ami hozzájárult az ott lakók parkolási gondjainak
enyhítéséhez.  Köszönetet  mond  Pfliegler  Péter  alpolgármester  úrnak,  hogy  közbenjárásának
köszönhetően a Középszer utcai romos épület  lebontásra került.  Ez már régóta szúrta az lakók
szemét  és  végre  sikerült  lebontani.  A helyén  lehetősége  nyílik  a  jövő  év  folyamán  egy  kis
zöldterület kialakítására.

Szilágyi  Szabolcs: Kiss  Gábor  alpolgármester  úr  Közgyűlés  elején  tett  hazugságaira  kíván
reagálni, miszerint a Jobbikot Prónai-különítményeinek nevezte. Megjegyzi, mégis Alpolgármester
úr az, aki vörösterrort megszégyenítő propagandát mondott, épp csak a sötétben bujkáló ellenzéki
jelzőt  nem  aggatta  rájuk.  A  legégbekiáltóbb  hazugságokra  reagálni  kíván.  Jelen  volt  a
megbeszélésen  a  Napsugár  Otthonban,  míg  Alpolgármester  úr  nem.  Amennyiben
félretájékoztatták, most hallhatja az igazságot, amennyiben viszont tisztában van vele, csak a helyi
Habony-művek mérte rá ezt az agitátori szerepet, akkor Tamási Áron szavaival élve: aki embernek
hitvány, az magyarnak alkalmatlan.  Valójában az történt, hogy amikor az intézménybe léptek, a
portással  közölték,  hogy az  intézményvezetővel  szeretnének  beszélni,  aki  egy tárgyalószobába
kísérte őket. Az intézményvezetéssel – hangsúlyozza – szakmai megbeszélést folytattak a demens
betegek  ápolásának  kihívásairól,  az  ápolók  kiégésének  veszélyeiről  és  a  törvényes  keretben
meghatározott elégtelen létszámlimitről a személyzetet illetően. Az is hazugság, hogy a szakmai
munkában nem vettek részt, hiszen 2016 tavaszán az Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjaként
intézménybejáráson  volt.  Újfent  hazugság,  hogy  politikai  okokból  nyugdíjasok  szavazataira
hajtanának,  ez  nem  az  ő  szokásuk.  A  Jobbik  szimplán  emberi  októl  vezérelve  segíti  a
nyugdíjasokat. El kell, hogy mondja, az Erzsébet utalvány ajándék, és ahogy a Minap is fogalmaz,
a  legkevesebb,  amit  adhatnak.  Ha  a  vezetést  is  emberi  okok  vezérelnék,  akkor  betartanák  a
nyugdíjtörvényt, ami kimondja, hogy a nyugdíjnak infláció-követőnek kell lennie, amely infláció
az MNB szerint 2,3%, tehát a törvény szerint nem 1,6%-kal kellene növelni a nyugdíjakat, hanem
2,3%-kal.

Dr. Kiss János alpolgármester: Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester úrnak, hogy reagáljon
az elhangzottakra.

Kiss Gábor alpolgármester: Úgy véli semmilyen körülmények között nem hajlandó ilyen szintű
vitába belemenni. Egy dolga van a Közgyűlésben, Képviselő úr bármilyen minősítést tehet vele
kapcsolatban, ami így, ebben a formában nem igaz. Azt azonban nem fogják eltűrni, hogy a város
intézményének  dolgozóit  sértegessék.  Képviselő  úrék,  amikor  kiállnak  sajtótájékoztatóra  és
igazolatlan  eredetű  fényképeket  mutogatnak,  hivatkoznak  az  ápolás  hiányosságaira,  ezzel  a
dolgozók elvégzett munkáját veszik semmibe, amit semmiképpen nem tűrnek el. Ha a dolgozók
nem éreznék  úgy,  akkor  nem írnának  nyílt  levelet  és  gyűjtenének  aláírást,  hogy őket  milyen
sérelem érte. Nem a vezetés számára fontos kérdés, hanem az ott élők és dolgozók számára.

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. –
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr válaszát.
Kiegészítésként elmondja, hogy Tamási mikor a második bécsi döntés után bevonult  a magyar
hadsereggel és Kolozsváron tartott egy beszédet, akkor azt mondta a Dél-Erdélyben élő oláhoknak,
hogy mondják meg Fuszulánnak: az igazságot is meg lehet szokni. Az igazság az, hogy az ez évi
infláció  1% alatt  volt,  1,6%-os  nyugdíjemelés  van.  Azt  a  sok  sületlenséget,  amit  különösen a
jobbikos képviselők összebeszélnek, halvány lila kapcsolatban sincs a valósággal.

Soós  Attila: A Fidesz-KDNP  nevében  kikéri,  amit  Szilágyi  képviselőtársa  állított.  Van  egy
mondás, miszerint a stílusról lehet vitatkozni, a tényekről nem. Szilágyi Szabolcs megszólalásában
a tények nyomokban sem voltak tetten érhetőek. Kiss Gábor alpolgármester úr 100%-ban tényeket
állított  és igazat  mondott.  Abban nem is érdemes vitát  folytatni,  hogy Képviselő úr bármilyen
képviselői  munkában  érdemben  vesz-e  részt.  Az,  hogy  megjelenik  bizottsági  üléseken,  azt
mindannyian tudják, hogy nem érdemi munka. Megnyugtatják a város intézményében dolgozókat,
hogy amíg  ez  a  városvezetés  a  helyén  van,  addig  az  ilyen  típusú  nyomásgyakorlást,  amit  az
ellenzékiek képviselnek, nem hagyják.  Úgy látják,  hogy a nyugdíjasok után sikerült  egy újabb
csoportot  kiválasztani  Miskolcon,  az  intézményekben  dolgozókat.  Képviselő  úrnak figyelmébe
ajánlja, hogyha már itt nem ért el eredményt, miért gondolja, hogy az országos politikában bármire
képes?!

Hubay György: Bizonyosan mindenki értesült a sajtóból arról, hogy megkezdődött a Hideg soron
azoknak  az  épületeknek  a  bontása,  amelyek  helyén  a  kiszélesített  út  helyezkedik  majd  el.  A
sajtónak is azt nyilatkozta, hogy mérföldkőhöz érkeztek, hiszen akik ezen a részen közlekednek,
azok hosszú évek óta tapasztalják az ottani állapotokat. Szerencsére a városvezetésnek sikerült ezt
a  problémát  is  megoldani.  Hozzáteszi,  hogy ez  a  környék  nem olyan  nyomortelep  volt,  mint
például  a  Békeszálló.  Itt  olyan  nyomorúságos  körülmények  között  élő  emberek  laktak,  akik
irritálták a környezetüket. Nem áll meg itt, mert ennek folytatásaként a Nagy-Avas Felsősor részen
lévő épületek megvételével kapcsolatban tesznek majd lépéseket. Ezek a munkálatok szervesen
kapcsolódnak  a  történelmi  Avas  projekthez.  2017-ben  megteremtik  a  költségvetési  lehetőségét
annak, hogy az út tervezésre, majd megvalósításra kerüljön. 
Ezúton is szeretne választókörzete lakóinak és minden miskolcinak kellemes ünnepeket és boldog
új évet kívánni!

Dr.  Tompa  Sándor: Azt  tudják,  hogy  a  törvények  nagyon  sok  lehetőséget  adtak  a
polgármestereknek, arról azonban nincs szó, hogy a feltett kérdésekre ne kelljen válaszolniuk. Az
októberi  ülésen  feltett  kérdései  közül  háromra  nem  válaszolt  a  Polgármester,  az  1.,  2.  és  3.
számúra. Kéri, ezt legközelebb tegye meg és válaszoljon rá. 
Több  alapkőletételt  is  volt  már  a  DIGÉP  területén  egy  mini-acélmű  kapcsán,  amelyeknél
Polgármester úr is asszisztált. Mikorra várható az átadás?
Az Avas Szálló és a Diósgyőri Várba tervezett szállodák kapcsán közbeszerzést írtak ki. Azt tudják,
mi a sorsa a Diósgyőri Várba tervezett négycsillagos szállodának, de mi van az Avas Szállóval, ki
lesz a tanácsadó és hol tart az értékesítése?
A tegnapi napon Miskolcon tartott előadást a magyar államfő a vízről. Nemrég világkonferencia is
volt ebben a témában Magyarországon. A kormánypárti sajtó elrettentő példákat hozott Afrikából,
Ázsiából, hogy az emberek mennyire nem jutnak egészséges vízhez. De miért nem jutnak tiszta,
egészséges ivóvízhez Miskolcon, a Lyukóvölgyben élők?
A Selyemréti Strand melletti területet megvásárolta a város. Mit terveznek oda és mikor lesz belőle
valami?
A Zöld Nyíl projekt során megújultak az áramátalakítók, annyira, hogy a Vasgyárban teljesen újat
építettek. Mi a terv a régi, ipari műemléknek számító épülettel?
A Fidesz állam szeret államosítani, mint ezt tudják. Igaz-e hogy a FŐTÁV hamarosan benyeli a
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MIHŐ-t?
Tényleg  megszűnik  az  1-es  busz?  A  Majális  parki  végállomásán  nincs  kijelző,  pihenő  a
sofőröknek, miközben újabb 1-es megálló is létrejött Felső-Majláthon?
Lakásügynökség a számozott utcákban – olvashatták az újságokban. Mi a cél, ki a finanszírozó?
Miskolc tele van Székesfehérvárra csábító gigant poszterekkel. Kérdése Polgármester úrtól, hogy
megkereste-e Székesfehérvár fideszes polgármesterét, tájékoztatva őt arról, hogy innen senki nem
akar elmenni, mivel magasabbak a bérek, jók a munkalehetőségek, a családok itt akarnak élni?!
Várja kérdéseire a választ.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni, hogy újabb kvíz játékot összeállított Képviselő úr.
Természetesen azon a szinten fogják kezelni, mint ahogy Képviselő úr is.

Hollósy  András: Megdöbbent  azon,  hogy  advent  időszakában  vannak  és  belemennek  olyan
politikai  vitákba,  amelyek  teljesen  méltatlanok  a  magukat  kereszténynek  való  jobbikos
képviselőtársaihoz is, de méltatlan az Őszi Napsugár Otthon dolgozóihoz is. Többször elhangzott
Tamási Áron neve. Erdélyi példánál maradva, Böjte Csaba azt mondta, a szeretet olyan, mint egy
gyógyszer, nem annak kell, aki megérdemli, hanem annak, akinek szüksége van rá. Ez az idézet
olvasható az Őszi Napsugár honlapján is, ami azt engedi feltételezni, hogy az otthon dolgozói ezzel
a szellemiséggel végzik 0-24 órában a munkájukat; fizikai, egészségi és lelki támogatást adnak
közel  600  bentlakóknak  egy  székhelyen  és  három  telephelyen.  Szintén  az  Egészségügyi  és
Szociális Bizottság tagja, együtt voltak Szilágyi képviselőtársával az említett bejáráson és nem érti
ezt a fordulatot. Akkor egyetértettek az ott zajló munkával, most, advent idején, kereszténynek
mondott párt-formációban mégis támadják azt a fajta szakmaiságot, amiért hálásnak kellene lenni.
Kéri  képviselőtársait,  hogy ebben az időszakban kicsit az egymásra hangolódás, az egymáshoz
fordulás  legyen  a  fontos.  Kéri,  hogy  a  jövőre  nézve  tartózkodjanak  az  ilyenfajta  méltatlan
támadásoktól.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Úgy látja, hogy a Jobbik Miskolc város fekete báránya, mindenhol
csak a bajt, a gondot csinálják. Az előrelépésben és a megoldásban nem nagyon tudnak segítséget
nyújtani. 
Az Őszi Napsugár Otthonnal kapcsolatban szeretne felszólalni, hiszen választókörzetébe tartozik.
Rendszeresen jár több éve oda, pontosan tudja, milyen állapotban volt korábban, mi az, amiben
előrelépések,  javulások vannak,  amik szemmel is  jól  láthatók.  Szégyenletesnek nevezi,  hogy a
jobbikosok benyomultak oda, magatartásukkal megfélemlítették az ott  dolgozókat.  Méltatlan ez
azokkal  szemben,  akik  tisztességgel  dolgoznak.  Megjegyzi,  pont  egy  olyan  frakció  vonul  be,
akinek a nagy része munkanélküli és ők ócsárolják azokat, akik rendesen dolgoznak. Inkább példát
vehetnének róluk. Az ott készült fényképek készítése során nem tudja, hogy kérték-e bárkinek a
hozzájárulását,  alvó  és  beteg  embereket  is  fényképeztek,  hangosan  nevetgéltek.  Nem  ártana
bocsánatot  kérniük  az  ott  dolgozóktól  és  ott  lakó  idős  emberektől.  Az  eljárásuk  személyiségi
jogokat  sérthet.  Megjegyzi,  a  város  más  problémáiban  sem tudtak  semmit  tenni.  Legutóbb  a
Tetemvárat vetették fel, hogy ott rendet raknak, ami nem történt meg. Az Őszi Napsugárban is csak
botrányt tudtak okozni. Kéri, a továbbiakban ezt ne csinálják. A városvezetés azon dolgozik, hogy
mind az épület, mind az ott lakók helyzete jelentősen javuljon. Ez Magyarország egyik legnagyobb
szociális otthona, külön figyelmet kell rá fordítani, amiért a város vezetése dolgozik. 
Szilágyi Szabolcs hozzászólására reagálva elmondja, az inflációnak van egy mértéke, amit a KSH,
a Kormány és az Európa Unió is közölt, jóval 1% alatt található. Egy képviselőtől szégyenletes,
hogyha ilyen butaságokat mond, ahogy az is, ahogy az otthonban viselkedtek.  Felajánlja azt a
lehetőséget, hogy a mandátumát adja vissza Képviselő úr. Az eddigi munkáját 0-ra lehet értékelni,
ahogy a lakossághoz való hozzáállását is.  A képviselői tiszteletdíjat  felveszi, de a munkát nem
érezni mögötte. 
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Gazdusné Pankucsi Katalin: Az elmúlt napokban a vargahegyi Martinász utcából kapott egy e-
mailt, hogy a zúzalékos útjuk balesetveszélyes, majdhogynem járhatatlan. Ez annak következtében
fordulhat  elő,  hogy hiába  javították  már  az  idén  is,  de  lejtős  az  út,  így nagyobb esőzéskor  a
zúzalékot lemossa a víz. Kéri ennek a javítását, amennyiben még lehetséges.

Pakusza Zoltán: Nem kíván reagálni azokra a zagyvaságokra, amiket Nánási-Kocsis képviselő úr
összehordott. 
Három fontos városüzemeltetési problémát kíván a Közgyűlés elé tárni. Választókörzetében több
régi típusú játszótér is található, említi a Kiss tábornok és Bertalan utcákat, de több területen is
vannak. Nyáron történt, egy cég bejárást tartott, amelynek során felmérte, hogy milyen állapotban
vannak  a  játszóterek  játszó  eszközei.  Akkor  azt  kérte,  hogy amikor  a  város  összes  játszóterét
felmérték,  akkor  erről  kaphasson  egy  összesített  eredményt,  mert  ennek  megfelelően  tudnák
ütemezni  a  játszóterek  felújítását,  cseréjét.  Ezzel  kapcsolatban  júliusban  küldött  egy levelet  a
Városgazda vezetésének, amelyre pozitív válasz érkezett,  hogy szeptemberre ez megtörténik és
utána le tudnak ülni megtárgyalni. Megvárta a szeptembert és újabb levelet küldött, amelyre az a
válasz érkezett, hogy még nem fejezték be a munkák kiszámítását, de értesíteni fogják. Felhívja a
figyelmet,  hogy  december  van.  Szeretné,  ha  a  tavaszi  időszakra  már  konkrét  tervekkel
rendelkeznének, ha a választókörzetében lévő játszóterek ügyében előre tudnának lépni.  Kéri  a
Városgazda vezetését, hogy mindebben legyen partner.
Másik  probléma,  hogy  választókörzetében  a  Jószerencse  és  Lauday  utca  kereszteződésében
található egy vízfolyás, ami magáningatlanról, a Jószerencse utca 4. szám alól érkezik. Vélhetően
nem vízvezeték tört el, hanem egy kivezetés nyomán folyik ki a víz az utcára. Ezt a rendészeti
munkatársnak  ellenőriznie  kellene,  mert  most  is  jégpáncél  borítja  az  út  felét,  ami  fokozottan
balesetveszélyes.
Harmadik probléma, hogy az ÉMÁSZ a napokban vágatott fákat, gallyazott választókerületében,
azonban otthagyta azokat.  Nem tudja,  hogy milyen szerződés van a cég és a  város között,  de
szerinte  a  megbízott  vállalkozónak lenne a  dolga,  hogy elszállítsa,  ne  pedig  a  város  költségét
terhelje. Kéri, hogy ebben az ügyben is tárgyaljanak az ÉMÁSZ-szal.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönik az észrevételeket. Átnézik a Képviselő úr által jelzett
listát és a szerint kap választ.

Földesi Norbert: Néhány apró problémára kívánja felhívni a figyelmet. 
Mindenek előtt  képviselőtársával  együtt  szeretnék megköszönni Pfliegler  alpolgármester úrnak,
hogy lezárták  az  egyéves  harcot,  a  régi  épület  elbontásra  került.  Várják  a  továbbiakat,  a  zöld
területet, aminek biztosan örül majd a lakosság, hiszen régi vágy volt, hogy az az épület eltűnjön.
A Corvin és Arany János utca kereszteződése örök problémája. Van ott egy mindkét irányba balra
kanyarodni tilos tábla, amit már senki sem vesz figyelembe, egyre több a baleset a nagy fékezések
miatt. Megjegyzi a bírság egyre kevesebb. Kéri Polgármester urat, a Miskolci Rendészetet, hogy
akár a rendőrséggel karöltve, hogyha lenne ott egy hét fokozott ellenőrzés, biztosan meg tudnák
szűrni a balesetet okozókat. Kéri, erre fokozottan figyeljenek.
Régi kérése, hogy a Selyemrét utca 1. számnál – ahol a KLIK épülete van – a behajtó utcának az
50  méteren  a  parkolás  tiltását  át  kellene  gondolni.  Reggel  és  délután  katasztrofális  állapotok
vannak, nem tudnak a kis utcákról kikanyarodni, a főútról bekanyarodóknak már a főúton fékezni
kell, ami szintén nagyon balesetveszélyes, egyre nagyobb a káosz.
Felhívja a figyelmet a belvárosban két olyan „kukaszigetre”, ami egyre nagyobb problémát okoz,
mind  a  látvány,  mind  a  higiénia  szempontjából.  A bazártömbnél  van  8-10  nyitott  kuka,  amit
szétborogatnak,  illetve  omlik  ki  belőlük  a  szemét.  Látott  „kuka-turistákat”,  akik  megállnak az
autóval, zsákokkal dobálják ki a szemetet és mennek is tovább. Hasonló a helyzet az Arany János
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és Uitz tömbnél, ott 4-5 kuka okoz hasonló problémákat. Mindez a belvároshoz nem méltó állapot,
kéri a felelősöket, hogy ezeket az állapotokat szüntessék meg.
A Széchenyi  parkolóház  hátsó  kijáratánál  olyan  állapotok  vannak,  amik  szintén  méltatlanok.
Szemetelnek,  a  zárat  állandóan  kicsavarják  a  parkolóházból,  sokan  bevonulnak  melegedni.
Megjegyzi  ez  utóbbival  nincs  probléma,  ha  a  megfagyás  ellen  így  védekeznek,  de  ha  oda
életvitelszerűen beköltöznek, akkor az emberek nem tudják biztonságban az autóikat.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszöni  a  felvetéseket.  Úgy véli,  ezeknek  a  problémáknak  a
végére kell járniuk, egyetért az elhangzottakkal.

Fodor Zoltán: Nagy valószínűség szerint ez az utolsó Közgyűlés ebben az évben. Megragadja az
alkalmat,  hogy  Polgármester  úrnak,  Alpolgármester  uraknak,  Jegyző  úrnak,  az  emberjogi
képviselőknek, a cégvezetőknek, a Hivatal dolgozóinak és minden kedves miskolcinak kellemes
karácsonyt és boldog új évet kívánjon az MSZP Frakció nevében. 
Bízik abban, hogy a 2017-es év még jobb, lesz, mint az idei. 2016-ban is sok – választókerületét
érintő – problémával kereste meg a vezetést, a Hivatal dolgozóit, a cégvezetőket, amelyekre döntő
többségében megoldás született.  Szeretné,  ha a jövő évi munkálatok is és az együttműködés is
olyan lenne, mint az idei. Kéri a további segítséget azok nevében is, akiket képvisel. Köszönetet
mond még egyszer.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönik  a  jókívánságokat,  illetve  a  lakók  köszönetének
tolmácsolását. Természetesen igyekeznek mindent megtenni, amit tudnak, az idei évi megoldások
is ezt mutatják.

Molnár Péter: Szintén  nem tud  szó  nélkül  elmenni  amellett,  hogy a  Jobbik  részéről  milyen
támadás  érte  Alpolgármester  urat,  a  szociális  otthon  dolgozóit,  illetve  mindenkit,  aki  ott  van
elhelyezve. Mindenkit megsértettek. Elmondja, hogy még a 90-es években többször járt abban az
intézményben, fiatal cserkészként advent idején voltak szerepelni, műsorral vittek egy kis színt az
ott  élők  életébe.  Már  akkor  is  meggyőződött  arról,  hogy  a  dolgozók  milyen  lelkiismeretes,
áldozatos munkát végeznek, akiknek a munkája tulajdonképpen hivatás. Akik ezt a munkát végzik,
azokban  nagyon  erős  belső  késztetésnek  kell  lenni,  hogy ezt  a  hivatást  ilyen  lelkiismeretesen
tudják végezni. Azóta is többször volt szerencséje járni az épületben, és korábbi tapasztalatait csak
megerősítették az áldozatos munkával dolgozók, amiért hálás köszönetüket kell kifejezniük. Az ott
elhelyezettek és hozzátartozóik mindig hálásan köszönik, de úgy véli, hogy a többi miskolcinak is
tudnia  kell  arról,  hogy  ott  milyen  magas  szintű  szakmai  és  áldozatos  munka  folyik.  Aki  ezt
politikai  célokra  próbálja  felhasználni  és  aljas  hazugságokat  hoz  elő,  ezzel  támadja  az  ott
elhelyezetteket és dolgozókat, valamint Alpolgármester urat is, aki ezzel kapcsolatban nyilatkozik,
annak el kell gondolkodnia arról, hogy helyesen cselekedett-e. 
Választókörzetében  több  beruházás  befejeződött  az  utóbbi  hetekben,  amit  örömmel  konstatált.
Megemlíti, járda és parkoló beruházások történtek, de különösen örül annak, hogy a Corvin utcai
felnőttorvosi  rendelő  felújítása  is  megkezdődött.  Várhatóan  ezt  hamarosan  a  Corvin  úti
gyermekorvosi rendelő felújítása is követi.
Megerősíti, hogy az Arany János utca elején a bekanyarodást sokan nem veszik figyelembe. Tavaly
képviselői  alapjából  finanszírozta  az  Arany János  utcai  bérházsor  előtti  LED-es  világítótestek
felszerelését, így jobb ott a megvilágítás. Várhatóan hamarosan felfestésre kerül majd egy zebra,
amit továbbra is sürget, mert nagy szükség van rá.
Minden miskolcinak, a Hivatal minden munkatársának és képviselőtársának további szép adventi
várakozást és áldott, boldog karácsonyi ünnepeket kíván!

28



Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több közérdekű témában szólni kívánó
képviselő.
Valcsev Ivanov János,  a  Bolgár  Nemzetiségi  Önkormányzat  elnöke jelezte,  hogy szólni  kíván.
Megadja neki a szót.

Valcsev  Ivanov  János: A Bolgár  Nemzetiségi  Önkormányzat,  valamint  a  Miskolcon  működő
kilenc  nemzetiségi  önkormányzat  nevében  köszönti  Jegyző  urat,  munkájához  sok  erőt  és
egészséget kíván.
Elmondja,  hogy  a  Jegyzői  Kabinet  és  a  Hivatalban  lévő  dolgozók  mindig  sokban  segítették
munkájukat. Megköszöni továbbá, hogy a város gondoskodik a Miskolcon lévő nemzetiségekről,
amelyre  példa  a  mai  napon  megrendezésre  kerülő  Nemzetiségek  Napi  ünnepség  is.  A
Nemzetiségek Napja december 18., amelyet a város a mai napon ünnepel a Díszteremben, ahol
megemlékeznek  az  itt  élő  nemzetiségekről.  Él  a  lehetőséggel  és  megköszöni  Polgármester  úr
nemzetiségek felé nyújtott segítségét. Megjegyzi, Miskolc mindig befogadó város volt. Köszöni
még  a  képviselők,  a  Hivatal  és  az  Önkormányzat  dolgozóinak  áldozatos  munkáját  azt,  hogy
Miskolcon úgy élhetnek, mint bárhol Európában vagy a világ más táján. 
A nemzetiségi önkormányzatok nevében kíván mindenkinek áldott, békés karácsonyt és boldog új
évet!

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a jókívánságokat és a köszönetnyilvánítást.

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

1. napirend: Javaslat  az Önkormányzat 2016. évi  költségvetésének megállapításáról  szóló
2/2016.  (II.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  (III.  negyedéves
korrekció)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint  egy rendelettervezetről kell dönteniük.
Az  előterjesztéshez  módosító  indítványt nyújtott  be, kéri,  hogy először  erről  szavazzanak.  A
döntéshez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség
szükséges.

A Közgyűlés 18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  31/2016.  önkormányzati
rendeletét az Önkormányzat 2016. évi költségvetésének
megállapításáról  szóló  2/2016.  (II.15.)  önkormányzati
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztői  módosító  indítvány  elfogadását  követően
szükséges dönteniük az építményadóról szóló önkormányzati rendelet eltérő szöveggel történő
hatályba lépéséről szóló rendelet megalkotásáról. A döntéshez minősített többség, legalább 15
igen szavazat szükséges.
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A Közgyűlés 18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  32/2016.  önkormányzati
rendeletét az  építményadóról  szóló  43/2013.(XI.25.)
önkormányzati  rendelet  módosításáról  szóló  27/2016.
(X.10.) önkormányzati rendelet eltérő szöveggel történő
hatályba lépéséről. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

2. napirend: Javaslat  a  2017.  évi  átmeneti  gazdálkodásról  szóló  önkormányzati  rendelet
megalkotására 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  33/2016.  önkormányzati
rendeletét a 2017. évi átmeneti gazdálkodásról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

3. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen,  7 nem szavazattal,  1 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  34/2016.  önkormányzati
rendeletét az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

4. napirend: Javaslat  a  közösségi  együttélés  alapvető  szabályairól  és  ezek megszegésének
jogkövetkezményeiről  szóló  35/2013.(X.1.)  önkormányzati  rendelet
módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 24 igen,  0 nem szavazattal,  2 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  35/2016.  önkormányzati
rendeletét a  közösségi  együttélés  alapvető  szabályairól
és  ezek  megszegésének  jogkövetkezményeiről  szóló
35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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5. napirend: Javaslat a Miskolc város nevének használatáról szóló önkormányzati rendelet
megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen,  0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  36/2016.  önkormányzati
rendeletét Miskolc város nevének használatáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

6. napirend: Javaslat  civil  szervezetekkel  és  egyházközséggel  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  három  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-183/315.070/2016. sz. határozatot

Tárgy: Közszolgáltatási szerződés megkötése a "Szimbiózis" A Harmónikus Együtt-Létért
Alapítvánnyal

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának  Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil
szervezetekkel és egyházközséggel kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és
a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete  szerinti
tartalommal jóváhagyja a közszolgáltatási szerződést, és egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a
közszolgáltatási szerződés aláírására.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért     felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 
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XIII-184/315.070/2016. sz. határozatot

Tárgy:  Közszolgáltatási  szerződés  megkötése  a  Magyar  Vöröskereszt  Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Szervezetével

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  civil
szervezetekkel és egyházközséggel kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és
a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete  szerinti
tartalommal jóváhagyja a közszolgáltatási szerződést, és egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a
közszolgáltatási szerződés aláírására.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért     felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-185/315.070/2016. sz. határozatot

Tárgy: Együttműködési megállapodás megkötése a Miskolci Evangélikus Egyházközséggel

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  civil
szervezetekkel és egyházközséggel kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és
a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete  szerinti
tartalommal  jóváhagyja  az  együttműködési  megállapodást,  és  egyúttal  felhatalmazza  a
Polgármestert az együttműködési megállapodás aláírására.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért     felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

7. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Fenntartható Energia Akcióterv (SEAP)
felülvizsgálatának elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.
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A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XIII-186/315.075/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Fenntartható  Energia  Akcióterv  (SEAP)
felülvizsgálatának elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat  Miskolc
Megyei Jogú Város Fenntartható Energia Akcióterv (SEAP) felülvizsgálatának elfogadására”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat melléklete szerinti
tartalommal jóváhagyja  a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében elkészült Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Fenntartható  Energia  Akcióterv  (SEAP)  Felülvizsgálata  megnevezésű
dokumentumot

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
a vállalt kötelezettségek teljesítése érdekében a szükséges intézkedéseket megtegye.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

8. napirend: Javaslat a 2017. évi ellenőrzési terv megállapítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal,  1 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XIII-187/315.076/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2017. évi ellenőrzési terve

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2017. évi
ellenőrzési terv megállapítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  2017.  évi  ellenőrzési  tervét  a
határozat melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős: Jegyző
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal, illetve 2017. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  az  Integrált  Területi  Program  (ITP)  2.  számú
módosításának elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  4 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a

XIII-188/315.090/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az Integrált Területi Program (ITP) 2. számú módosításának elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Integrált
Területi  Program  (ITP)  2.  számú  módosításának  elfogadására” című  előterjesztést  és  a
következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  elfogadja  a  jelen  határozat
mellékletét képező módosított Integrált Területi Programot.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
a  módosított Integrált  Területi  Program dokumentumait,  és  az  azt  elfogadó  Közgyűlési
határozatot  a  Nemzetgazdasági  Minisztérium  Regionális  Fejlesztési  Programok  Irányító
Hatóságához megküldje.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

2. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  közigazgatási  területén  a
járművel  történő  díjköteles  várakozás  szabályairól  szóló
önkormányzati  rendelet  megalkotására  és  az  ahhoz  kapcsolódó
döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről  és három
határozati javaslatról kell dönteniük.
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Elsőként a  rendelettervezetről  döntenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat
szükséges.

A Közgyűlés 23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  37/2016.  önkormányzati
rendeletét Miskolc  Megyei  Jogú  Város  közigazgatási
területén  járművel  történő  díjköteles  várakozás
szabályairól.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-189/315.091/2016. sz. határozatot

Tárgy:  közszolgáltatási szerződés megszüntetése és új parkolási közszolgáltatási szerződés
megkötése a „RÉGIÓ PARK MISKOLC” Nonprofit Kft-vel

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat Miskolc
Megyei  Jogú  Város  közigazgatási  területén  a  járművel  történő  díjköteles  várakozás
szabályairól szóló  önkormányzati  rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy határoz, hogy a Miskolc Megyei
Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  Régió  Park  Miskolc  Kft.  (székhelye:  3530  Miskolc,
Széchenyi u. 14. I. em.) között 2014. november 18. napján létrejött parkolási közszolgáltatási
és üzemeltetési szerződést – közös megegyezéssel – 2016. december 31. napjával megszünteti.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy határoz, hogy 2017. január hó 1.
napjától  2026.  december  hó  31.  napjáig  tartó  határozott  időtartamra  a  „RÉGIÓ  PARK
MISKOLC”  Nonprofit  Kft-vel  a  határozat  melléklete  szerinti  parkolási  közszolgáltatási
szerződést köt.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a
parkolási  közszolgáltatási  és  üzemeltetési  szerződést  megszüntető  okirat,  valamint  az  új
parkolási közszolgáltatási szerződés aláírására. 
Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: „RÉGIÓ PARK MISKOLC” Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet Vagyonfelügyeleti Osztály
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a második határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-190/315.091/2016. sz. határozatot

Tárgy: bérleti szerződés(ek) megkötése a „RÉGIÓ PARK MISKOLC” Nonprofit Kft-vel

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat Miskolc
Megyei  Jogú  Város  közigazgatási  területén  a  járművel  történő  díjköteles  várakozás
szabályairól szóló  önkormányzati  rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a „RÉGIÓ
PARK MISKOLC” Nonprofit Kft. a tulajdonában lévő következő fedett építményeket: Régiposta
utcai parkolóház, Európa téri mélygarázs, Patak utca mélygarázs közcélú parkoltatás céljából,
bérleti  szerződések  keretében  átadja  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  részére,
2017. január 1. napjától kezdődő hatállyal.

2.   A Közgyűlés a bérleti szerződések hatályba lépésének időpontját 2017. január 1. napjában, a
szerződések  időtartamát  –  a  meghosszabbíthatóság  biztosításával  –  2026.  december  31.
napjáig terjedő 10 éves határozott időben, a fizetés módját és idejét havonta történő átutalással
hagyja  jóvá.  Az  Önkormányzat  által  a  Közszolgáltató  részére  fizetendő  havi  bérleti  díj
összegét az egyes építmények tekintetében az alábbi összegekkel hagyja jóvá:
a) Régiposta utcai parkolóház 5.762.000,- Ft/hó + ÁFA bérleti díj,
b) Európa téri mélygarázs 3.672.000,- Ft/hó + ÁFA bérleti díj és 
c) Patak utca mélygarázs 1.500.000,- Ft/hó + ÁFA bérleti díj.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a
bérleti szerződés(ek) aláírására. 

Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: „RÉGIÓ PARK MISKOLC” Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet Vagyonfelügyeleti Osztály
Határidő: 2016. december 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a harmadik határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a

XIII-191/315.091/2016. sz. határozatot

Tárgy: Hősök tere mélygarázs üzemeltetési szerződésének megszüntetése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei
Jogú Város közigazgatási területén a járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló
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önkormányzati  rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy határoz,  hogy a Hősök tere
mélygarázs közszolgáltatási szerződésbe történő bevonásával az Önkormányzat és a „RÉGIÓ
PARK MISKOLC” Nonprofit Kft. között 2015. április 24. napján létrejött üzemeltetési szerző-
dést – közös megegyezéssel – 2016. december 31. napjával megszünteti. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az üze-
meltetési szerződést megszüntető okirat aláírására.

Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: „RÉGIÓ PARK MISKOLC” Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet Vagyonfelügyeleti Osztály
Határidő: 2016. december 31.

3. sürgősségi napirend: Javaslat  a Miskolc Térségi Konzorcium Társulássá alakulására, és
az ehhez szükséges döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XIII-192/315.102/2016. sz. határozatot

Tárgy: Társulási megállapodás jóváhagyása és kapcsolódó döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Térségi Konzorcium Társulássá alakulására, és az ehhez szükséges döntések meghozatalára”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. melléklete
szerinti  tartalommal  jóváhagyja  a  Miskolci  Regionális  Hulladékgazdálkodási
Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodását  és  egyben  felhatalmazza  a
Polgármestert, hogy a megállapodást aláírja. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert,
hogy a Társulás alakuló ülésén a Társulás megalakulását jóváhagyja és felhatalmazza a
Társulási munkaszervezet kialakításához kapcsolódó adminisztratív teendők elvégzésére. 

Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: jóváhagyás tekintetében azonnal.

Aláírás  esetében:  Legkésőbb  minden  tagönkormányzat  jóváhagyását  
követően

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)
önkormányzati  rendelet  és  a  települési  támogatás  és  az
önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális  ellátásokról  szóló
2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint  egy rendelettervezetről  kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  38/2016.  önkormányzati
rendeletét a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.
(III.30.) önkormányzati rendelet és a települési támogatás
és  az  önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális
ellátások  helyi  szabályairól  szóló  2/2015.  (II.10.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság
részére támogatás juttatására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a

XIII-193/315.093/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság  részére  támogatás
juttatása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-főkapitányság  részére  támogatás  juttatására”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja  6.500.000,-  Ft,
azaz  hatmillió-ötszázezer  forint  összegű  támogatás  juttatását  a  Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei  Rendőr-főkapitányság  részére  azzal  a  kikötéssel,  hogy  a  támogatott  köteles  a
támogatási  összegből  egy rendőrségi  célokat  szolgáló  pick-up terepjárót  vásárolni  és  a
megvásárolt  terepjárót  Miskolc  közigazgatási  területén  belül  használni  rendőrségi
feladatainak ellátása során.

Felelős  : Dr. Kiss János alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal
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2. A  6.500.000,-  Ft.  összegű  támogatás  fedezetét  az  Önkormányzat  2016.  évi
költségvetésének „Közbiztonság és közrend védelmével összefüggő feladatok támogatása”
tételsor terhére biztosítja.

Felelős  : Dr. Kiss János alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

6. sürgősségi napirend: Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott
polgármesteri  döntés  utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  VII-
116/314.537/2016. számú közgyűlési határozat módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a

XIII-194/315.094/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  MVK  Miskolc  Városi
Közlekedési  Zártkörűen  Működő  Részvénytársaság  között  fennálló
Közszolgáltatási Szerződés módosításának utólagos jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos
jóváhagyására,  valamint  a  VII-116/314.537/2016.  számú  közgyűlési  határozat
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az utólagos tájékoztatást tudomásul
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képező  XI-51/320.361-26/2016.  számú  polgármesteri
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő  : azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a
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XIII-195/315.094/2016. sz. határozatot

Tárgy: A VII-116/314.537/2016. számú közgyűlési határozat módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos
jóváhagyására,  valamint  a  VII-116/314.537/2016.  számú  közgyűlési  határozat
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a VII-116/314.537/2016. közgyű-
lési határozat 1. és 2. pontját a következők szerint módosítja:

„1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat
1. számú mellékleteként szereplő, az MVK Zrt. 2014. évi közszolgáltatási tevékenységéről ké-
szült Közszolgáltatói Jelentést és a 2014. évi közszolgáltatási ellentételezés (bevétellel nem
fedezett  indokolt  költség) összegét  415.285 ezer Ft-ban, azaz Négyszáztizenötmillió-kettő-
száznyolcvanötezer forint összegben, amelynek megtérítésére a Felek külön megállapodást
kötnek.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja jelen határozat 2.
sz. mellékleteként szereplő az MVK Zrt. 2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült
Közszolgáltatói Jelentést és a 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés (bevétellel nem fede-
zett indokolt költség) összegét 681.548 ezer Ft-ban, azaz Hatszáznyolcvanegymillió-ötszáz-
negyvennyolcezer forint  összegben,  amelynek megtérítésére a Felek külön megállapodást
kötnek.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal”

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat 1.
sz. mellékleteként csatolt,  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között
2010.  június  1.  napján  megkötött  10125.  számú Közszolgáltatási  Szerződés  12.  módosításáról
szóló megállapodást.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 3. pontban
meghatározott  megállapodás,  valamint  az  eddigi  módosításokkal  egységes  szerkezetbe
Közszolgáltatási Szerződés aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet
Határidő:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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7. sürgősségi napirend: Javaslat pályázati felhívásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  kapcsán két  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-196/315.095/2016. sz. határozatot

Tárgy: GZR-T-Ö-2016 kódszámú pályázati felhívás elektromos autótöltők telepítésére

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat pályázati
felhívásokkal  kapcsolatos  döntések  meghozatalára”  című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  nevében a  GZR-T-Ö-2016 kódszámú
pályázati felhívásra a pályázatot benyújtsa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  nevében a  GZR-T-Ö-2016 kódszámú
pályázati felhívás szerint megítélt támogatás alapján a Támogatási Szerződést megkösse.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: pozitív támogatói döntést követően 

3. Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  biztosítja  a  GZR-T-Ö-2016
kódszámú  pályázati  felhívás  szerint  megvalósuló  projekt  finanszírozásához  szükséges
500.000,-  Ft,  azaz  Ötszázezer  forint  összegű  önerőt  a  pályázati  önerő  költségvetési  sor
terhére.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a második határozati javaslatról szavaznak.
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A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-197/315.095/2016. sz. határozatot

Tárgy: „A Hősök temetője, a Kolera temető, a „szalag temető” és a Vasgyári köztemető I.
világháborús emlékművének, sírjainak felújítása” című pályázat benyújtása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat pályázati
felhívásokkal  kapcsolatos  döntések  meghozatalára”  című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  úgy  dönt,  hogy  a
„Magyarországon  található  I.  világháborús  hadisírok  és  emlékművek  felújítása”  témájú
kiírásra „A Hősök temetője, a Kolera temető, a „szalag temető” és a Vasgyári köztemető I.
világháborús emlékművének, sírjainak felújítása” című pályázat kerüljön benyújtásra.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
Közreműködő: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy
gondoskodjon  a  határozat  1.  pontjában  foglaltak  végrehajtásáról,  ennek  keretében
gondoskodjon  az  Önkormányzat  érdekeinek  megfelelő  pályázati  dokumentáció
összeállításáról, aláírásáról és határidőben történő benyújtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: a rendelkezésre álló források keretéig

3.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt,  hogy pályázatban
megjelölt felújítási munkálatokhoz szükséges önrészt (br. 500.000 Ft) a Tervezési feladatok
költségvetési sorról biztosítja.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
az  I.  világháborús  hadisírok  és  emlékművek  felújítása érdekében  az  azonos  tárgyú
pályázathoz és a megvalósításhoz kapcsolódó dokumentumok aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal
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8. sürgősségi napirend: Javaslat  a  2016-2017.  évi  társasági  adó  támogatására  vonatkozó
önerő biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.
Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, kéri, elsőként erről szavazzanak.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatról döntsenek, figyelemmel a módosító
indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre
figyelemmel és meghozta a 

XIII-198/315.096/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az MVLC Miskolci Vízilabda Club Nonprofit Kft., a  Miskolci Vasutas Sport Club
(MVSC), a Miskolci Egyetemi Atlétika és Futball Club (MEAFC), a Miskolc Városi
Sportiskola Nonprofit Közhasznú Kft. (MVSI) és a Miskolc Városi Sportiskola Sport
Club  (MISI SC)  2016-2017. évi társasági adó támogatásból a vízilabda, kézilabda,
kosárlabda,  labdarúgás  szakosztályok  utánpótlás  nevelésre  irányuló  pályázatához
önerő biztosítása.

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2016-
2017. évi társasági adó támogatásra vonatkozó önerő biztosítására”  című előterjesztést és a
következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az MVLC Miskolci Vízilabda Club
Nonprofit Kft. által a 2016-2017. éves támogatási időszakra benyújtott

• vízilabda  sportfejlesztési  program pályázatához,  legfeljebb  19.200.000,-  Ft  összegű
önerőt biztosít működési célra (személyi célú önerő: 10.000.000,- Ft, utánpótlás nevelés
önerő: 9.000.000,- Ft, versenyeztetés önerő: 200.000,- Ft).

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Vasutas Sport Club által a
2016-2017. éves támogatási időszakra benyújtott

• kézilabda sportfejlesztési program pályázatához legfeljebb 1.800.000,- Ft összegű önerőt
biztosít  működési  célra.  (személyi  célú  önerő:  500.000,-  Ft,  utánpótlás  nevelés  önerő:
1.300.000,- Ft).

• labdarúgás sportfejlesztési program pályázatához legfeljebb 750.000,- Ft összegű önerőt
biztosít  működési  célra.  (személyi  célú  önerő:  350.000,-  Ft,  utánpótlás  nevelés  önerő:
400.000,- Ft).

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Városi Sportiskola Sport
Club (MISI SC) által a 2016-2017. éves támogatási időszakra benyújtott

• kézilabda sportfejlesztési program pályázatához legfeljebb 2.100.000,- Ft összegű önerőt
biztosít működési célra (utánpótlás nevelés önerő: 2.100.000,- Ft).
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Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése a  Miskolci  Egyetemi  Atlétikai  és
Futball Club által a 2016-2017. éves támogatási időszakra benyújtott

• kosárlabda  sportfejlesztési  program pályázatához  legfeljebb  4.000.000,-  Ft  összegű
önerőt biztosít működési célra (utánpótlás nevelés önerő: 4.000.000,- Ft).

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Városi  Sportiskola
Nonprofit Közhasznú Kft. által a 2016-2017. éves támogatási időszakra benyújtott

• kosárlabda sportfejlesztési program pályázatához  legfeljebb 900.000,- Ft összegű önerőt
biztosít működési célra (utánpótlás nevelés önerő: 900.000,- Ft).

A fent nevezett sportágak tekintetében a 2016-2017. évi TAO önrész biztosításához  28,75 millió
forint  szükséges,  melyből  27,2  millió  forint  a  harmadik  negyedéves  előirányzat  módosítás
keretében  kerül  elfogadásra,  1.550.000  forintot  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének
általános tartaléka terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 20.

9. sürgősségi napirend: Javaslat  a  köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak
átadásával kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint öt határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-199/315.097/2016. sz. határozatot

Tárgy: Vagyonkezelési  szerződés  megkötésének  jóváhagyása  a  Miskolci  Tankerületi
Központtal 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  -  a  nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (4) bekezdése és 99/H. § (1) bekezdése
alapján - 2017. január 1. napjától jelen határozat 1. számú melléklete szerinti ingatlanoknak a
mellékletben  feltüntetett  területnagyságának,  valamint  az  ingatlanok  működtetéséhez
szükséges ingó vagyon térítésmentes vagyonkezelésbe adását a Miskolci Tankerületi Központ
részére.

2. Ezzel egyidejűleg Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a
Klebelsberg  Intézményfenntartó  Központtal  2013.  április  29.  napján  vagyonkezelési  jog
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tárgyában  létrejött  szerződés,  valamint  az  ingyenes  használatra  vonatkozó  szerződés
megszüntetését 2016. december 31-i hatállyal.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a
vagyonkezelési szerződés aláírására és az ezekhez kapcsolódó intézkedések megtételére.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 15.

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  Miskolci
Tankerületi Központ vagyonkezelésbe kerülő önkormányzati tulajdonú ingatlanok Nkt. 76. §-a
szerinti  ingyenes  használatának  kereteire  vonatkozó  külön  megállapodás  megkötését  a
Miskolci Tankerületi Központtal, amely alapján a Miskolci Tankerületi Központ az ingatlanok
használatát  tanítási  időn  kívül  –  a  pedagógiai  programban,  továbbá  egyéb  jogszabályban
meghatározott  feladatok  végrehajtásának  biztosítása  mellett  –  ingyenesen  biztosítja  az
Önkormányzat számára.

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az
ingyenes használatra vonatkozó megállapodás aláírására és az ehhez kapcsolódó intézkedések
megtételére.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2017. január 31.

6. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  utasítja  a  Miskolci
Közintézmény-működtető Központ igazgatóját, hogy a Miskolc 4910/1 hrsz.-ú (természetben
Miskolc,  Éder  György  utca  1.)  ingatlannak  az  MKMK  műszaki,  karbantartó  részlegének
elhelyezését  szolgáló  épületrészét  térítésmentesen  adja  használatba  a  Miskolci  Tankerületi
Központnak a karbantartó részleg átköltözéséig, de legkésőbb 2017. április 30. napjáig.

7. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  utasítja  a  Miskolci
Közintézmény-működtető Központ igazgatóját, hogy a Miskolci Tankerületi Központ részére a
műszaki,  karbantartó  feladatok  ellátáshoz  szükséges  ingó  vagyonelemeket  térítésmentesen,
határozatlan időre szólóan használatba adja, valamint a gépjárművek (Renault Thalia: KCS-
326,  Citroen  Jumpy:  KVP-077,  Citroen  Berlingo:  JPP-818,  Peugeot  Boxer:  JUT-187)
tekintetében az üzembentartói jogot átadja.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-200/315.097/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolci  Tankerületi  Központ  vonatkozásában  az  Önkormányzat  által
működtetett köznevelési intézmény(ek) állami működtetésbe vételével összefüggő, a
feladatellátáshoz  kapcsolódó  létszámátadásról,  valamint  a  feladatellátáshoz
kapcsolódó vagyon, jogok és  kötelezettségek átadás-átvételéről szóló megállapodás
jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  nemzeti
köznevelésről  szóló  2011.  évi  CXC.  törvény  által  átruházott  működtetési  feladatokhoz
kapcsolódó  létszámátadásról,  valamint  a  feladatellátáshoz  kapcsolódó  vagyon,  jogok  és
kötelezettségek  átadás-átvételéről  szóló megállapodás  a  Miskolci  Tankerületi Központtal
történő megkötését a 2016. december 31-i állapot szerinti  bérekkel, 264 fő foglalkoztatotti
állomány  tekintetében,  valamint  a  feladatellátáshoz  kapcsolódó  jogok  és  kötelezettségek
vonatkozásában.

2. A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata és a Miskolci Tankerületi Központ között megkötendő, az Önkormányzat által
működtetett  köznevelési  intézmény(ek)  állami  működtetésbe  vételével  összefüggő,  a
feladatellátáshoz  kapcsolódó  létszámátadásról,  valamint  a  feladatellátáshoz  kapcsolódó
vagyon, jogok és  kötelezettségek átadás-átvételéről szóló megállapodást aláírja.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 15.

3. Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja,  hogy a  Miskolci
Közintézmény-működtető Központ  a  nemzeti  köznevelésről  szóló 2011.  évi  CXC. törvény
által  átruházott  működtetési  feladatokhoz  kapcsolódóan  a  Miskolci  Tankerületi  Központ
részére a jelen határozat mellékletét képező jogokat és kötelezettségeket átadja.

4. A Közgyűlés utasítja a Miskolci Közintézmény-működtető Központ igazgatóját az átadáshoz
szükséges intézkedések megtételére, a vonatkozó szerződés aláírására.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Végrehajtást felügyelő kabinet: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 15.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a harmadik határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-201/315.097/2016. sz. határozatot

Tárgy: Vagyonkezelési  szerződés  megkötésének  jóváhagyása  a  Miskolci  Szakképzési
Centrummal

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  -  a  nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (4) bekezdése alapján - 2017. január 1.
napjától a Diósgyőr-Vasgyári Szakképző Iskola és Kollégium kollégiumi épületének (Miskolc
23470/1 hrsz.,  természetben Miskolc,  Téglagyár  u.  1.  szám),  valamint a Szemere Bertalan
Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium kollégiumi épületének (Miskolc 40023/2 hrsz.-on,
természetben  Miskolc,  Ifjúság  útja  16-20.  szám),  valamint  az  ingatlanok  működéséhez
szükséges  ingó  vagyonelemeknek  a  térítésmentes  vagyonkezelésbe  adását  a  Miskolci
Szakképzési Centrum részére.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a
vagyonkezelési szerződés aláírására és a kapcsolódó intézkedések megtételére.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 15.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a negyedik határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  negyedik
határozati javaslatot és meghozta a

XIII-202/315.097/2016. sz. határozatot

Tárgy: Döntés  a  működtetési  feladatokhoz  kapcsolódó  létszámátadásról,  valamint  a
feladatellátáshoz kapcsolódó vagyon,  jogok és  kötelezettségek átadás-átvételéről  a
Miskolci Szakképzési Centrum részére

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy a Miskolci
Közintézmény-működtető Központ a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény
által átruházott működtetési feladatokhoz  kapcsolódóan a Miskolci Szakképzési Centrum
részére  16  fő  munkavállalót  a  2016.  december  31-i  állapot  szerint,  munkáltatói
jogutódlással  átadjon,  valamint  a  jelen  határozat  mellékletét  képező  jogokat  és
kötelezettségeket is átadja.

2. A  Közgyűlés  utasítja  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  igazgatóját  az
átadáshoz szükséges intézkedések megtételére, a vonatkozó szerződések aláírására.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Végrehajtást felügyelő kabinet: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. december 15.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Végül az ötödik határozati javaslatról döntenek. 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal,  7 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  ötödik
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-203/315.097/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító Okiratának módosítása és az
egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat jóváhagyása. 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
köznevelési  intézmények  működtetési  feladatainak  átadásával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete
szerinti  tartalommal  jóváhagyja  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  Alapító
Okiratának módosítását,  egyúttal  jóváhagyja a  Miskolci  Közintézmény-működtető Központ
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen határozat 2. melléklete
szerinti tartalommal. 

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
Közreműködik: Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Határidő: azonnal

2. A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  Módosító  Okirat,  valamint  az  egységes
szerkezetbe  foglalt  Alapító  Okirat  aláírására,  továbbá  a  módosítások  törzskönyvi
nyilvántartásba vételhez szükséges intézkedések megtételére.

Felelős: Kiss Gábor alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
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Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Miskolci Közintézmény-működtető Központ

Határidő: 2016. december 31.

/A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

10. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Holding Zrt., és a MIK Zrt., a MIVIKÖ Miskolc
Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülése kapcsán a 2013. évi
CLXXVI.  törvény  alapján  szükséges  végleges  döntések
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  két  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal,  1 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-204/315.098/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolc  Holding  Zrt.  és  a  MIK  Zrt.  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.,  a  Miskolci
Városfejlesztési Kft. egyesülése 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK  Zrt.,  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
egyesülése  kapcsán  a  2013.  évi  CLXXVI.  törvény  alapján  szükséges  végleges  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt. és a MIK Zrt., a
MIVIKÖ Miskolc Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülése kapcsán az Egyesülési Terv adatai
alapján megállapítja, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a jogutód Miskolc Holding
Zrt. gazdasági társaság tagjává kíván válni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntsünk a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal,  1 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

XIII-205/315.098/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolc  Holding  Zrt.  és  a  MIK  Zrt.  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.,  a  Miskolci
Városfejlesztési Kft. egyesülése 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK  Zrt.,  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
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egyesülése  kapcsán  a  2013.  évi  CLXXVI.  törvény  alapján  szükséges  végleges  döntések
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt. és a
MIK Zrt. a  MIVIKÖ Miskolc Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülése kapcsán a
határozat mellékletét képező Egyesülési Tervet és annak 1-14. számú mellékletét elfogadja.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt., mint
átvevő gazdasági társaság záró vagyonleltár tervezetét és záró vagyonmérleg tervezetét -
mint  az  Egyesülési  Terv  részét  -,  mely  az  Egyesülési  Terv  1-2.  számú  melléklete
16.419.157 eFt mérlegfőösszeggel, 12.363.000 eFt jegyzett tőkével, 14.231.765 eFt saját
tőkével elfogadja. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt., mint
jogutód gazdasági társaság egyesülési (nyitó) vagyonleltár-tervezetét és egyesülési (nyitó)
vagyonmérleg-tervezetét - mint az Egyesülési Terv részét -, mely az Egyesülési Terv 9-10.
számú  melléklete  28.546.857  eFt  mérlegfőösszeggel, 12.363.000  eFt  jegyzett  tőkével,
14.303.173  eFt  saját  tőkével  elfogadja.  Az  átalakulással  érintett  Miskolc  Holding  Zrt.
számviteli  törvény  szerinti  beszámolójának  mérlegében  kimutatott  eszközeit  és
kötelezettségeit nem értékeli át. 

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  vagyonmérleg-tervezet
adatai alapján megállapítja, hogy a Miskolc Holding Zrt. jogutód gazdasági társaság tagját,
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatát,  a  jogutód  gazdasági  társaság  tervezett
jegyzett tőkéjének 100%-a illeti meg. 

5. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Holding  Zrt.
tekintetében megállapítja, hogy a jogutód gazdasági társaságban tagként részt venni nem
kívánó személyek nincsenek, ezért a jogutód gazdasági társaságban tagként részt venni nem
kívánó személyeket megillető vagyonhányadról  és annak kiadásának módjáról nem kell
határozni.

6. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Holding  Zrt.
Alapszabályának Módosítását,  mely az Egyesülési  Terv 12. számú mellékletét  képezi,  a
melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 

7. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Holding  Zrt.
egységes  szerkezetű  Alapszabályának  a  szövegét,  mely  az Egyesülési  Terv  13.  számú
mellékletét képezi, a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 

8. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  az  Egyesülési  Szerződést,
mely az Egyesülési Terv 14. számú melléklete, a melléklet szerinti tartalommal elfogadja.
Az  Egyesülési  Szerződés  aláírására  a  Miskolc  Holding  Zrt.  részéről  Pálffy  Kinga
igazgatósági tagot és Vécsi György igazgatósági tagot felhatalmazza.

9. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az átvevő Miskolc Holding
Zrt.  igazgatóságának  a  Felügyelőbizottság  által  véleményezett  előterjesztése,  a
könyvvizsgálói  vélemény és  a  vagyonmérleg-tervezet  adatai  alapján  véglegesen  dönt  a
MIK Zrt., MIVIKÖ Miskolc Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. és a Miskolc Holding
Zrt. egyesüléséről, melynek módja a beolvadás. A beolvadás során a beolvadó gazdasági
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társaságok, MIK Zrt., MIVIKÖ Miskolc Kft., Miskolci Városfejlesztési Kft. megszűnnek,
megszűnésükkel vagyonuk, mint egész száll át az átvevő gazdasági társaságra, a Miskolc
Holding Zrt.-re, mint általános jogutód társaságra. 

10. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  az  átalakuláshoz  fűződő
joghatások beállásának időpontját 2017. április 30. napjában állapítja meg. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2017. április 30.

11. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  utasítja a  Miskolc Holding
Zrt.  (átvevő társaság)  jogutód gazdasági  társaság Igazgatóságát,  hogy kezdeményezze a
Cégközlönynél az egyesülés két egymást követő lapszámban történő közzétételét az egyes
jogi  személyek  átalakulásáról,  egyesüléséről,  szétválásáról  szóló  2013.  évi  CLXXVI.
törvény által előírt tartalommal.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: az  egyesülés  valamennyi  érintett  gazdasági  társaságnál

történt végleges elhatározását követően, az utolsó döntés
meghozatalától számított 8 napon belül

12. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding
Zrt. (átvevő társaság) jogutód gazdasági társaság Igazgatóságát, hogy az egyesülés kapcsán
a szükséges cégeljárást indítsa meg a Cégbíróság előtt.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: az átvevő, jogutód gazdasági társaság Alapszabálya 

módosításának aláírásától számított 60 nap

13. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése előzetesen jóváhagyja, hogy a
Miskolc Holding Zrt.,  mint a MIK Zrt. egyszemélyes tulajdonosa, Alapítója a MIK Zrt.
egyesülése,  beolvadása  kapcsán  szükséges  második-végleges  döntéseket  a  MIK  Zrt.
tekintetében meghozza.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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11. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének,
valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló
21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról és  egy
rendelettervezetről kell  dönteniük.  Az  előterjesztés rendelet-tervezetéhez módosító  indítványt
nyújtott be.
Elsőként a határozati javaslatról kell dönteniük, kéri tegyék meg.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XIII-206/315.099/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének K6  jelű
karbantartásban érintett területekre vonatkozó módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc Megyei Jogú
Város  Építési  Szabályzatáról)  szóló  21/2004.  (VII.  6.)  önkormányzati  rendelet
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  –  a  jelen  határozat  1.  melléklete
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének
IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavazzanak a módosító indítványról. 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek. 

A Közgyűlés 23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  39/2016.  önkormányzati
rendeletét Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési
Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)  önkormányzati
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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12. sürgősségi napirend: Javaslat  a  KEHOP  pályázati  rendszerben  kiírásra  kerülő
pályázatokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XIII-207/315.104/2016. sz. határozatot

Tárgy: Felhatalmazás  a  KEHOP  pályázati  rendszerben  kiírásra  kerülő  pályázatok
előkészítő feladataihoz, és a megállapodás aláírásához 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a KEHOP
pályázati  rendszerben kiírásra kerülő pályázatokkal kapcsolatos döntések meghozatalára”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Térségi  Konzorcium
Gesztor Önkormányzatként felhatalmazza a Polgármestert, hogy a  Miskolc Térségi Konzorcium
Konzorciumi  Tanácsának  elnökeként  a  Nemzeti  Fejlesztési  Programiroda  Nonprofit  Kft.-vel  a
Támogatási  kérelem benyújtására vonatkozó  konzorciumi megállapodást  a  határozat  melléklete
szerinti  tartalommal  megkösse,  valamint  az  önerő  rendelkezésre  állásáról  szóló  nyilatkozatot,
illetve  az  egyéb  szükséges  jognyilatkozatokat  a  pályázat  sikere  érdekében  megtegye.
Felhatalmazza, hogy a pályázatok benyújtásához szükséges előkészítő tevékenységet elvégeztesse
és az ehhez szükséges szerződéseket megkösse.

Felelős: Pflielger Péter Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: MiReHuKöz Nonprofit Kft.

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték.
Megköszöni az egész éves aktivitást és munkát.

Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy várhatóan a következő ülésre 2017. február 16. napján kerül sor.

Áldott Karácsonyi Ünnepeket és boldog Újévet kívánok.

Az ülést 10 óra 17 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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